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Nog even wachten en de deur van de Nieuwenhof, het onderdak van de Juridische Studierich
ting, gaat helemaal open. Maar de nieuwe studierichting kon daarop niet wachten en begon op 
2 september. Limburg zat erop te wachten, bleek uit de gegevens van de eerste 100 studenten.
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Limburg
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Het wordt de komende jaren 
menens met de bezui
nigingen, heeft Deetman 
vooruitlopend op de 
verkiezingen en Prinsjesdag 
laten weten. Meer 
kollegegeld, minder salaris. 
Wie aan een medische 
fakulteit werkt of wil 
studeren, moet helemaal zijn 
hart vasthouden.

Vrolijker nieuws in deze 
sombere tijden: de juridische 
studierichting is van start 
gegaan. Er lijkt een nieuwe 
studentenlaag te zijn 
aangeboord, leert de analyse 
van de eerste lichting 
studenten.

De U-raad is eindelijk weer 
op volle sterkte. Bij de 
eerste de beste vergadering 
zat de stemming er meteen 
weer in. Of er ook goed 
besloten werd, is een 
tweede. Voor goed besluiten 
moet aan enkele voor
waarden worden voldaan, 
was eerder op de inwerkdag 
gebleken.
Spektakel was er ook in de 
medische fakulteitsraad, 
waar Greep en Brouwer 
streden om het 
voorzitterschap.

De juist herkozen voorzitter 
van de fakulteit voorspelt 
sombere tijden voor de 
Nederlandse Gezondheids
zorg als er niet beter naar 
hem geluisterd wordt.
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Hoewel ik mijn interdisciplinaire studie 
(bedrijfskunde) reeds enige jaren gele
den heb volbracht, heb ik met be
langstelling kennis genomen van Hem- 
kers ’Evolutie’ in Observant no. 1. Om 
te beginnen met zijn laatste conclusie, 
dat multidisciplinariteit begint bij het 
beheersen van tenminste één discipline, 
kan ik op grond van mijn studie alsme
de mijn plaats in de RL-organisatie (bij 
geen enkele capgroep) stellen dat mijn 
interdisciplinariteit zijn rechtvaardiging 
slechts kan vinden in het feit dat ik geen 
enkele discipline beheers.

Vanuit dit bescheiden vertrekpunt kan 
ik tengevolge van de gelijkenis tussen 
verschillende aminozuur-stambomen 
een met de evolutieleer concurrerende 
hypothese óók niet verwerpen. Dat is 
namelijk de hypothese dat als alle dier
soorten niet na en uit elkaar zijn ont
staan maar parallel, ook in dat geval 
moeten de stambomen van b.v. hae- 
moglobine en fibrine op elkaar moeten 
lijken, niet hoeven te lijken dus.
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Volgens deze hypothese zou de struc
tuur van het DNA en de volgorde van 
nucleïnezuren daarin aan bepaalde uni
versele wetten onderhevig moeten zijn. 
Dus slechts één soort volgorde past c.q.

Al nagedacht? 

In het eerste nummer van Observant hebben we een oproep 
voor nieuwe redaktieleden geplaatst. Daarop zijn enkele pri
ma reakties binnengekomen. Een reden temeer om je op te 
geven als

Redaktielid

Studenten zijn even welkom als medewerkers. Redaktionele erva
ring is niet vereist, wel een levendige belangstelling voor het univer
sitaire bedrijf en zijn omgeving. Studenten ontvangen een redelijke 
financiële vergoeding voor hun bijdrage.

Voor nadere inlichtingen (bijvoorbeeld over de ondersteuning van
uit de professionele kern) of voor aanmeldingen kun je terecht bij 
Jacques Herraets, kamer 304 Hoofdgebouw, tel. (888)319.

is levensvatbaar en alle andere niet. In 
dat geval zouden enerzijds deze structu
ren overal tot stand moeten komen 
waar aan bepaald beginvoorwaarden 
wordt voldaan en anderzijds parallelle 
ontwikkelingen die ’verdacht’ veel op 
elkaar lijken mogelijk zijn.
Mensen en apen zouden dus een separa
te ontwikkeling hebben doorgemaakt of 
nóg sterker: er kunnen bepaalde groe
pen van mensen bestaan (of bestaan 
hebben) die géén gemeenschappelijke 
voorouders hebben.
De vondst van eenvoudige aminozuren 
in meteoorstenen zou deze hypothese 
kunnen ondersteunen. De hypothese 
kan echter ontkracht worden door ht 
aantonen van slechts één enkel orga
nisme dat over een volstrekt afwijkende 
aminozuurvolgorde beschikt.

Het is dus mogelijk dat er vandaag of 
morgen op een verre planeet of in een 
meteoorsteen een buitenaards orga
nisme aangetroffen wordt dat geheel en 
al blijkt te passen in de evolutieleer! 
En wat dan?
Zou op dat moment de evolutieleer ont
kracht zijn, en wel op een heel bijzonde
re wijze, namelijk door haar te verhef
fen tot een universele wet?
Een scheppingswet?

E. Backerra

Te koop: half vrijstaand woonhuis met gara
ge, vrij uitzicht, Pallashof, M’tricht. L-ka- 
mer, moderne keuken, 4 slaapkamers, bad- 
kamer-ligbad, douche.
Vraagprijs: ƒ 178.000, - k.k. Te bevr. tst. 
245.

Aangeboden: 4-pits fornuis 
koelkast. Tezamen: ƒ 100, - . 
Tel. 043-18726, Verwerhoek 1, Maastricht.

Goed doel!
Wanneer u uw kleerkast eens opruimt, gooi 
de kleren dan s.v.p. niet weg maar bel eerst 
even Ilse Veerkamp, AJZ toestel 304. Be
stemd voor een zeer goed doel, (jeugdwerk in 
Maastrichtse wijk).

Utrecht is echt te ver!
Taart of wijn voor iemand die mij zo gauw 
mogelijk aan een kamer in Maastricht kan 
helpen.
Bel of schrijf: Arno Goudsmit, Bleyen- 
burgstr. 8, Utrecht, 030-715266.
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Collegegeld hoger, salarissen lager

Bezuinigingsgolf komt nu pas 
goed op gang
De magere jaren van de universiteiten en hogescholen zijn definitief aangebroken. 
Op 23 augustus heeft minister Deetman de instellingen laten weten dat er via verde
ling en concentratie van taken strukturele bezuinigingen moeten komen tot een be
drag van 258 miljoen in 1987. Dat is 200 miljoen meer dan het bedrag dat van Keme- 
nade vorig jaar nog nodig achtte. Het gaat dus niet meer om samenvoeging van stu
dierichtingen Oud-Vuurlands, maar van in principe alle studierichtingen waarbij in 
1990 minder dan 250 studenten ingeschreven zullen staan, of om sluiting van richtin
gen die op grond van kwalitatieve criteria te licht bevonden worden. Maar het aller
grootste aandeel in de operatie zullen de medische fakulteiten en de akademische zie
kenhuizen moeten leveren. Deetman wil dat 35 a 40% van het bedrag voor hun reke
ning komt. Reden voor de RL om het hart vast te houden, al wordt de angst vermin
derd door de kanttekening van de minister dat hij de spreiding van het WO wil res- 
pekteren.
In het zopas verschenen ontwerp ’Algemeen Financieel Schema 1984-1987’, dat indi
caties geeft voor de financiering van het WO op middellange termijn, worden nog 
een aantal fikse bezuinigingen aangekondigd. Zowel studenten ais personeelsleden 
gaan in hun portemonnee voelen dat het geld op is: het kollege- en examengeld wordt 
drastisch verhoogd en de salarissen ondergaan volgend jaar een extra korting van 
50,4 miljoen.
Enkele dure studierichtingen - medicijnen, tandheelkunde en farmacie - moeten 
minder studenten opnemen. Tot nu toe worden jaarlijks 1800 eerstejaars tot de me
dicijnenstudie toegelaten. Dat aantal zou wel eens kunnen dalen tot 1200.
De prijzen van restauratieve en studentenvoorzieningen moeten omhoog en de uni- 
versiteiten moeten 25 miljoen méér overhouden aan hun dienstverlenende aktivitei- 
ten. Deetman draait de kraan dicht
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Collegegeld naar 1026 gulden
Het collegegeld, nu 750 gulden, gaat 
volgend jaar omhoog tot 1026 gulden en 
het examengeld stijgt van 375 naar 513 
gulden. Bij die gelegenheid worden bei
de bijdragen geïndexeerd, dat wil zeg
gen gekoppeld aan stijging van lonen en 
Prijzen. Het bedrag van 1026 gulden is 
u't de bus gekomen na een indexering 
uiet terugwerkende kracht tot 1973, 
toen het kollegegeld op 500 gulden werd 
gebracht. Over een nieuw stelsel van 
studiefinanciering, dat door politici en 
de universitaire wereld steeds als voor
waarde is gesteld voordat over verho- 
gmg van het collegegeld kon worden ge
praat, rept Deetman in het Algemeen 
Financieel Schema met geen woord. 
Verschillende partijen, waaronder Deet- 
mans eigen CDA, hebben al laten weten 
dat de verhoging niet of hoogstens zeer 
trjdelijk aanvaardbaar is als het wets
voorstel voor de studiefinanciering niet 
snel wordt ingediend. De modale stu
dent zal er nog verder op achteruit gaan 
als ook de prijzen van restauratieve en 
studentenvoorzieningen omhoog gaan, 
want daarvoor wil de minister per jaar 
15 miljoen gulden minder beschikbaar 
stellen.
Het universitaire personeel staat een ex- 
tra-salariskorting te wachten van 50,4 
miljoen. Bovendien zullen er 2500 a 

3000 full-time arbeidsplaatsen vervallen 
door de taakverdelingsoperatie die de 
minister de komende jaren wil uitvoe
ren. Het initiatief tot het verdelen en 
concentreren van taken heeft de mi
nister voorlopig aan de universiteiten 
gelaten: zij moeten vóór 1 maart vol
gend jaar met een plan komen dat een 
besparing oplevert van 66 miljoen in 
1984, oplopend tot 258 miljoen in 1987. 
Doen ze dat niet, dan komt het departe
ment zelf op uiterlijk 1 augustus met 
een voorstel.

Maastricht buiten schot?
Deetman heeft aangegeven dat hij 35 a 
40% van deze struktuele bezuinigingen 
(90 miljoen in 1987) gerealiseerd wil 
zien bij de medische fakulteiten en de 
akademische ziekenhuizen. Na het mul
tilaterale overleg tussen de instellingen 
en de minister van 23 augustus werd 
zelfs het gerucht gelanceerd dat er zeker 
één medische fakulteit dicht zou moe
ten. Daarbij werd de Utrechtse fakulteit 
met name genoemd. In Utrecht zelf cir
culeren geruchten dat de universiteit 
wordt omgevormd tot een typische bè- 
ta-instelling. Maar in de geruch
tenstroom over sluiting is ook de naam 
van Maastricht gevallen, omdat daar 
nog geen volgroeide medische fakulteit 
met een akademisch ziekenhuis staat. 

Lezing van de pas verschenen beleidsno
ta ’Taakverdeling en concentratie in het 
Wetenschappelijk Onderwijs’ kan 
zwartkijkers gerust stellen. De minister 
hamert daar nogal nadrukkelijk op de 
spreiding van het WO. De instellingen 
in de Randstad zullen de grootste offers 
moeten brengen, de kleine worden 
’waar mogelijk ontzien’. Ook al ziet het 
ernaar uit dat de RL beschermd wordt, 
ongeschonden zal ze niet uit de operatie 
komen. In een interview met het 
Amsterdamse universiteitsblad Folia 
Civitatis heeft Deetman verklaard: ’Er 
zijn instellingen zoals Maastricht met 
een zekere groei als taakstelling, maar 
aan de operatie van taakverdeling en 
concentratie zullen ook zij niet kunnen 
ontsnappen. Er is niet één instelling die 
kan zeggen: ik hoef niet mee te doen. ’

Voor de voorzitter van het College van 
Bestuur, mr. R.B. van den Biggelaar, is 
er binnen de RL nog geen reden tot pa
niek. ’Wat Deetman precies bedoelt met 
zijn uitspraak dat ook Maastricht zijn 
bijdrage moet leveren aan de taakverde
ling is me niet helemaal duidelijk; in de 
beleidsnota is hij wat vriendelijker voor 
ons. In ieder geval hebben wij twee re
denen om te worden beschermd: de re
gionale spreiding van het wetenschappe
lijk onderwijs en de voortzetting van het



groeibeleid. Dat zijn de argumenten die 
wij bij het overleg over de taakverdeling 
zoveel mogelijk moeten uitbuiten. Maar 
we zullen toch moeten aanvaarden dat 
er bezuinigingen nodig zijn. In deze tijd 
kun je het niet maken tegenover de 
maatschappij om daaraan steeds weer te 
ontkomen.’ Bij vorige gelegenheden 
kon Maastricht aan grote bezuinigingen 
ontsnappen dankzij de status van groei- 
instelling die de RL net als Tilburg, 
Twente en Rotterdam droeg. Maar in de 
beleidsnota wordt daar niet meer over 
gepraat. Zal de groei worden tegenge
houden? Van den Biggelaar: ’Het me
chanisme van de vanzelfsprekende groei 
werkt niet meer, we zullen in de toe
komst harder moeten vechten om nieu
we studies binnen te halen.’ Over be
houd van de bestaande voorzieningen is 
de CvB-voorzitter tamelijk gerust, al zal 
hier en daar een veer gelaten moeten 
worden bij de taakverdeling. ’We heb
ben pas drie taken, wat kun je daar nu 
vanaf halen? Ik denk wel dat we intern 
zullen moeten kijken hoe we verder 
kunnen bezuinigen. Ik denk dat er bij
voorbeeld in de medische fakulteit wel 
specialismen te noemen zijn waarvan je 
je kunt afvragen of die aan alle acht me
dische fakulteiten nodig zijn. Als de ge
zondheidszorg maar goed draait, kun je 
best werken met dubbelbenoemingen 
van hoogleraren, die bijvoorbeeld pen
delen tussen Nijmegen en Maastricht en 
het onderzoek op een van beide plaatsen 
concentreren.’
Overigens verwacht van den Biggelaar 
dat de instellingen vrijdag uitstel zullen 
vragen voor het antwoord op de vraag 
of zij de taakverdeling zelf willen rege
len. ’Ik denk wel dat we daarna ja moe
ten zeggen op die vraag, want je kunt 
dat beter in eigen hand houden dan 
wachten op de botte bijl.’ J.H.

Akademisch Jaar geopend

Even werden de sombere tijden vergeten toen op 6 september gelijktijdig met het 
Academisch Jaar de Juridische Studierichting geopend werd verklaard. Het trek
paard van de studierichting, mr. Job Cohen, werd figuurlijk én letterlijk gelauwerd 
door CvB-voorzitter van den Biggelaar, die zich trots de ’voedstervader’ van de 
nieuwe voorziening noemde. De stemming werd er nog vrolijker op toen ook de 
bouwdekaan van de studierichting ekonomie, prof. dr. Wil Albeda, een krans, veel 
kleiner dan die van Cohen, bij wijze van aanmoediging kreeg omgehangen.

Voor het echte akademisch cachet van de middag zorgden mr. T. Koopmans, rech
ter bij het Europees Gerechtshof in Luxemburg, en de nieuwe voorzitter van de Uni
versiteitsraad, Hans Adriaanse. De laatste moet al langer hebben zien aankomen dat 
hij gekozen zou worden, want hij had een diep doorwrochte rede over de universitai
re demokratie en de plaats van de universiteit in de samenleving op papier staan. 
Die demokratie verkeert volgens Adriaanse in een kritieke fase door een tanende be
langstelling voor het bestuurswerk, vooral in hooggeleerde sferen. Verder pleitte hij 
voor een betere maatschappelijke dienstverlening (wetenschapswinkel) en het weer 
bijeen brengen van de geesten die door een eerste en een tweede lijn gescheiden zijn.

Togareclame
Als die Deetman en die Gardeniers- 
vrouw nou eens even verder willen kij
ken dan hun wijsneuzen lang zijn, ja? 
Wil die zuinige Deetman de universitei- 
ten een kwart miljard uit de togazak 
kloppen. Al eens goed naar Studio 
Sport gekeken de heer Deet? En viel je 
niets op? Ja, dat bedoel ik, shirtre
clame. Door die reclame op die truitjes 
is het betaald voetbal wel helemaal uit 
de zorgen. Sterker nog: ze worden stin
kend rijk. Gewoon PHILIPS of AKAI 
op borst of rug en de miljoenen vliegen 
stereo en in kleur de kassa in. Nou jij! 
Juist Deet, juist, dat bedoel ik: togare
clame. Neem nou alleen maar al die 
openingen van het academisch jaar, 

diesvieringen en promoties. Wat dacht 
je: al die prof esoren met KLM, ROVER 
en BONZO op de fluwelen jurk. (Deet)- 
Man, dat wordt toch een goudmijn als 
een ivoren toren. Doe dat wel voordat al 
die bedrijven op de fles zijn.

En jij ook, sluitziek Garderniersvrouw- 
tje. Die ziekenhuizen hoeven heus niet 
dicht, gebruik toch je gezond verstand. 
Gooi die tenten open voor witte-jassen- 
reclame. Zul je zien: PRIVE, STORY 
en al die andere fabrikanten van eutha- 
nasiespullen vechten voor een reclame
plaatsje op een doktersrug of een 
zusterborst. En wat dacht je van deken
reclame op al die duizenden bedden 
(ZEEUWS MEISJE en PLAFOND- 
VERF VAN FLEXA) en van reclame

spotjes (HEERLIJK HELDER HEI
NEKEN) bij de ziekenomroep. Toe Til
ly, en tap ook eens uit dat ander vaatje: 
in ieder ziekenhuis een paar bars ope
nen. Er zullen best wel wat werkloze 
artsen rondlopen die het leuk vinden om 
als barkeeper te werken. Meid, dat 
loopt als een trein, kijk maar eens naar 
Maastricht en Heerlen. Daar bestaan al 
plannen om de bars en de kantines te 
academiseren. Echt waar hoor, een 
beetje blits aanpakken en de patiënten 
die drinken je binnen een jaar de hele 
gezondheidszorg uit de rode cijfers. Als 
je nou toch de zaak wilt flessen, doe het 
dan op die manier. Hoi hè.

© 1982 De man van mergel



Veel gegadigden wachten op avondstudie

Rechtenstudie boort nieuwe 
studentenlaag aan
De kop is eraf. De introductieweek voor 
de eerste lichting Maastrichtse rech
tenstudenten zit er alweer op. De groep 
bestaat vrijwel uitsluitend uit Limbur
gers, waaronder een relatief groot aan
tal tweede-kansers dat op latere leeftijd 
pas de stap naar de universiteit waagt. 
Alles wijst erop dat de Maastrichtse op
leiding een nieuwe doelgroep heeft aan
geboord: van de nieuwkomers zouden 
er heel wat niet aan de studie begonnen 
zijn als die niet in Maastricht aangebo
den was.
Op de laatste peildatum, eind augustus, 
hadden zich 86 kandidaten definitief 
aangemeld. 48 Mannen en 38 vrouwen, 
op vier na allemaal woonachtig in de 
zuidelijke helft van Limburg. 23 Van de 
studenten zijn jonger dan 20 jaar en 
men kan redelijkerwijs vermoeden dat 
zij (vrijwel) direct na de middelbare 
school de rechtenstudie hebben opgeno
men. Onder de resterende 63 studenten 
verkeren 35 twintigers, en 28 personen 
zijn ouder dan dertig jaar. De gemiddel
de leeftijd van de eerstejaars juristen in 
Maastricht (28 jaar) zal ongetwijfeld 
aan de hoge kant liggen, wat de mening 
rechtvaardigt dat er veel tweede-kansers 
onder vertoeven. Wat betreft de schoo
lopleiding heben 70 studenten een 
VWO-diploma en zijn er 13 na een col
loquium doctum toegelaten. 65 
Aspirant-studenten hebben nooit elders 
gestudeerd, 21 deden dat wel (waarvan 
6 rechten) en twee hebben zelfs al een 
doctoraaldiploma op zak. Eveneens 65 
studenten zijn zonder een werkkring. 
Van de overige 17 waarvoor dit gegeven 
verkregen kon worden, werkten er 7 
minder dan 20 uur per week, de rest 
meer.
Medewerkers van de richting Neder
lands Recht zijn in eerste instantie in ie
der geval geschrokken van het feit, dat 

nogal wat aankomende studenten de 
rechtenstudie leken op te vatten als een 
veredelde part-time opleiding. Omdat 
men de bui al zag hangen is er aan elke 
geplaatste een brief gestuurd om erop te 
attenderen dat de studie gebaseerd is op 
een normale weekbelasting van 40 stu- 
die-uren, waardoor deeltijdstudie niet 
als een reële mogelijkheid moet worden 
beschouwd. Inmiddels hebben zich drie 
kandidaten, waarvan twee met een vol
ledige dagtaak, waarschijnlijk op grond 
hiervan afgemeld. Mogelijkheden om 
het rooster te wijzigen en voor sommi
gen aan te passen aan parttime omstan
digheden zijn er voor deze eerste lich
ting in elk geval niet, aldus de voorzitter 
van de commissie Nederlands Recht, 
mr. Job Cohen.

Avondopleiding
Er is vanaf gezien reeds dit studiejaar 
met een avondopleiding te beginnen. De 
medewerkers van Nederlands Recht wil
len afwachten hoe de eerste blokken 
zullen gaan verlopen. Maar men denkt 
er sterk over om in ’83, of uiterlijk ’84, 
de nieuwe studenten (dat zullen er dan 
300 zijn) de keuze te bieden tussen een 
dag- of avondopleiding. Dat is voor Ne
derland een unieke omstandigheid, om
dat in andere situaties mét de start van 
een avondopleiding ook de opnameca
paciteit toenam.

Ter verdediging van de nieuwe rechten
opleiding in Limburg is steeds het argu
ment gehanteerd, dat men de andere fa
culteiten geen concurrentie aandoet, 
maar een nieuwe groep studenten aan
boort, die zonder de nieuwe richting 
niet in de gelegenheid zou zijn geweest 
een academische studie te volgen. De 
hogere gemiddelde leeftijd van de rech
tenstudent in Maastricht geeft aan dat 

Aan de verbouwing van de Nieuwenhof, het 
toekomstige onderdak van de juristen, wordt 
de laatste hand gelegd.

dit argument inderdaad hout snijdt. Dat 
bleek ook nog een snaar aanleiding van 
een bericht in het dagblad ’De Limbur
ger’, dat er melding van maakte dat de 
juridische studierichting aan de RL mo
gelijk in de nabije toekomst met een 
avond-variant zou starten. Tot nog toe 
zijn daar reeds een goede vijftig reacties 
op binnengekomen.
Hoe ziet de juridische student in Maas
tricht eruit? Het verhaal van twee twee
de-kansers: Geurt Bijnen, woonachtig 
in Maastricht en raadslid voor de PvdA 
in deze gemeente, studeerde een tijdlang 
rechten in een weekendopleiding te Am
sterdam, maar moest daar uiteindelijk 
het mes in het varken laten steken om
dat de afstand toch wèTzwaar begon te 
wegen. Zijn motivatie voor Maastricht 
is een tweeledige. Enerzijds spreekt het 
studiesysteem hem aan, anderzijds 
speelt de geografische factor natuurljk 
een rol. Hij verhult niet dat hij er niet 
meer aan begonnen zou zijn als volgens 
de probleemgeoriënteerde benadering 
een opleiding in Amsterdam was op
gestart. Wanneer hem het alternatief 
van avondonderwijs geboden zou zijn, 
had Geurt Bijnen toch voor dit dagon
derwijs gekozen, omdat zijn politieke 
activiteiten zich met name in de avondu
ren concentreren.
De heer Deckers, Limburger en van 
middelbare leeftijd, beschouwt de stu
die Nederlands Recht als een bittere 
noodzaak om zijn bedrijf optimaal te 
kunnen voeren. Hij wordt uit hoofde 
van zijn beroep in de praktijk herhaal
delijk geconfronteerd met vrij complexe 
internationaal-juridische aspecten en 
wil daar meer inzicht in verwerven. Hij 
heeft in eerste instantie voor Maastricht 
gekozen om geografische redenen. Lei
den was studietechnisch misschien beter 
geweest, maar met een gezin erbij is dat 
geen haalbare kaart.
Het lijkt er, mede gelet op het nog 
kleine aantal studenten waarom het 
draait, niet op dat de start van de rech
tenopleiding in Limburg een nadelig ef
fect heeft op de toeloop naar de omlig
gende faculteiten. Landelijk beschouwd 
is de interesse voor de rechtenstudie 
groot. De oorspronkelijke capaciteit 
van ongeveer 4800 plaatsbewijzen is 
ruim overschreden, maar de opgehoog
de capaciteit van 5200 zal volgens de 
laatste berichten net niet gehaald wor
den. Tilburg en Nijmegen zitten reeds 
helemaal vol en vooral de Amsterdamse 
VU blijkt als vergaarbak voor elders 
niet geplaatsten te fungeren.
J.M.



U-raad kiest Adriaanse, F-raad Greep tot voorzitter

Eindelijk weer spektakel . . .
Praktisch gezien is de Universiteitsraad een vergadering partikulieren waarin sommi
ge zaken onverwacht goed gaan en andere onverwacht fout! ’Die uitspraak van rec
tor magnificus C. Hemker, gedaan tijdens de inwerkdag van de universiteitsraad, 
werd op 2 september op twee plaatsen geïllustreerd. In de ene zaal kwam een herstel
de Universiteitsraad bijeen en koos er een voorzitter, terwijl in de andere zaal de 
raad van de medische fakulteit bijeen was om een nieuwe voorzitter te kiezen. In bei
de gevallen waren er geen kleerscheuren te melden, maar dat was bijna toeval . . .

Donderdagavond 2 september. In zaal 
100 van het Hoofdgebouw is eindelijk 
weer een echte Universiteitsraad bijeen, 
kompleet met studenten. Geen spanning 
meer of het minimaal aantal vereiste le
den komt opdagen. De zaal stroomt 
zelfs vol als om acht uur weer de deuren 
worden geopend voor niet-raadsleden. 
Achter de gesloten deuren blijkt zich 
geen verrassing te hebben voltrokken: 
Hans Adriaanse, sinds het gedwongen 
vertrek van Richard Starmans in janua
ri aktief als interim-voorzitter, heeft tij
dens zijn proefperiode het vertrouwen 
van de raad grotendeels gewonnen. 
Toch wordt hij lang niet zonder reserves 
gekozen: hij krijgt tien stemmen voor 
en twee stemmen tegen. Vier raadsleden 
onthouden zich van stemming. De stu- 
dentenfraktie leest na de verkiezing bij 
monde van Marius Vaags een verzoe
nende verklaring voor. Uit zijn koffert
je komt de voorzittershamer tevoor
schijn, die was gekonfiskeerd door de 
aktiegroep ’t Vonkje, nadat Starmans 
was weggestemd en de hele studenten- 
fraktie met hem was vertrokken. Er is 
weliswaar weinig ten goede veranderd 
sinds het vertrek van Starmans, zegt 
Vaags, maar de emoties rond die affaire 
mogen niet tot cynisme leiden. Als hij 

nog eens benadruk heeft dat zijn fraktie 
anders aankijkt tegen het begrip loyali
teit dan het deel van de raad dat Star
mans verjoeg, lijkt de zaak voorgoed 
gesloten.

Feest
Maar dan begint het feest weer. Bij een 
doorgaans onschuldig punt als de sa
menstelling van de raadskommissies 
wordt door de voorzitter de vraag 
gesteld waarom Luc de Witte en Ri
chard Starmans in geen enkele kommis
sie zitting hebben willen nemen. De 
Witte verklaart dat hij en Starmans nu 
in het zesde jaar zijn aangeland en zo
zeer in beslag worden genomen door de 
stages in het ziekenhuis, dat zij zich niet 
kunnen vrijmaken voor kommissiever- 
gaderingen. Dan pakt Henk Hoogland, 
in januari de indiener van de motie van 
wantrouwen tegen Starmans, de draad 
weer op. En ook Karly Hamulyak en 
Paul Devilée nemen de twee studenten 
stevig onderhanden. ’Je draait je kiezers 
op die manier een rad voor de ogen,’ 
zegt Hoogland. ’Je kunt zo als raadslid 
niet behoorlijk functioneren,’ zegt Ha
mulyak. ’Jullie zitten de zaak te fles
sen,’ valt Devilée bij, ’omdat je vroeger 
altijd zo op het belang van de kommis

sies hebt zitten hameren.’ Er wordt zelfs 
openlijk de vraag gesteld of de twee er 
niet beter aan doen maar weer op te 
stappen. ’Jullie hadden toch kandidaten 
genoeg op de lijst; is er niet over gespro
ken om op te schuiven?’ vraagt de voor
zitter.
De Witte en Starmans krijgen het een 
beetje benauwd. Ze verdedigen zich 
door erop te wijzen dat in de fraktie de 
kwestie geregeld is. Het kommissiewerk 
is verdeeld over de andere fraktieleden, 
aangevuld met NSEM-leden die niet in 
de raad zitten. Die komen in het fraktie- 
overleg hun standpunten bespreken. 
Starmans en de Witte vertolken de 
standpunten in de raad. Dat is hen toe
vertrouwd dankzij hun grote ervaring 
en het grote aantal stemmen dat ze van 
de kiezers hebben gekregen. Hoogland 
gaat door. ’Je wist van tevoren dat het 
moeilijk zou worden met de stages. Het 
is niet reëel om nu de anderen op te za
delen met het werk. Bovendien is het 
zeer frustrerend als tijdens het fraktieo- 
verleg de kommissieleden worden om
gepraat en jullie in de raad ineens met 
een ander standpunt komen. Ook als je 
negen van de tien keer niet kunt komen, 
moet je toch aan de kommissies mee
doen, dan kunnen we tenminste één 
keer naar buiten komen met een com
munis opinio.’ ’Goed,’ zegt Starmans 
tenslotte aarzelend, ’als U liever ziet dat 
wij negen van de tien keer niet naar een 
vergadering kunnen komen dan dat we 
helemaal niet in een kommissie zitten, 
willen we ons er wel voor opgeven.’

NSEM mist subsidie
De rest van de avond verloopt met wis
selend sukses voor de studenten. Het 
projekt ’Woon-, werk- en leefsituatie’, 
behept met een onduidelijke opdracht,

De universiteitsraad in zijn nieuwe samenstelling. Staande van links naar rechts: Richard Starmans, Marius Vaags, Luc de Witte, Piet Claeys, 
Ed Bakermans, René Malherbe, Johan van Dongen, Karl Dittrich, Henk Hoogland en Selma Tummers. Zittend van links naar rechts: Juliette 
Creemers, Arja ten Thije, Chris Rutten, Hans Adriaanse, A. Doon, Karly Hamulyak en Paul Develée. Mirjam van Rozendaal en Gert van 
Deijk waren verhinderd.



wordt eindelijk veilig gesteld. De onder
zoeker, Ton Hameleers, mag tot 1984 
eraan blijven werken, maar hij moet 
volgend jaar wel de zaak afronden.
Bij de herziene begroting ’Overige ma
teriële lasten’ wordt vervolgens de 
NSEM-subsidie niet toegekend. Dik ze
venduizend gulden voor een club van 
dertig leden is teveel van het goede, 
heeft de Kommissie Studentenvoorzie
ningen geoordeeld. De studentenfraktie 
met vier NSEM-leden protesteert: we 
hebben zo weinig leden juist omdat we 
geen geld hebben. De NSEM krijgt de 
subsidie niet, tenminste niet recht
streeks. Van de oorspronkelijk opge
voerde 7300 gulden gaat 5000 gulden te
rug naar de instellingsreserve en 2300 
als lump-sum naar het fonds dat door 
de Dienst Studentenzaken en de studen
tengroeperingen wordt beheerd voor de 
financiering van studentenaktiviteiten.

Geen blokboekbijdrage

Nadat de herziene begroting verder in 
recordtijd is afgewerkt (de eerder dit 
jaar gekreëerde reserve van 1 miljoen 
gaat grotendeels terug naar de biblio
theek) is het weer tijd voor een sukses 
voor de studenten: de blokboekbijdrage 
gaat definitief van de baan. Onderwijs
voorzieningen worden voortaan onder
scheiden in drie kategorieën: primaire, 
secundaire en tertiaire. Voor de eerste 
kategorie, waartoe de blokboeken be
horen, hoeft niets te worden betaald; 
voor de tweede, waartoe bijvoorbeeld 
de studiegidsen behoren, moet de kost
prijs betaald worden en voor de derde 
kategorie, fotokopiën en computer- 
zoekvragen, komt het college jaarlijks 
met tarieven. Er volgt nog een leuk ding 
voor de studenten: de personeelsover
schotten bij de fakulteiten worden 
besteed aan het kreëren van dertien kor
te poolplaatsen bij de medische fakul- 
teit en vijfendertig studentenassistent- 
schappen bij de Algemene Fakulteit.

Brouwer-Greep
Om half elf is de vergadering afgelopen. 
De enige spanning die er nog heerst is 
afkomstig van de ruimte boven de 
raadszaal. Daar wordt beslist over de 
vraag of dekaan Greep nog een termijn 
mag volmaken. Er zijn koppen geteld 
en er wordt een spannende finale tussen 
Greep en de ’eerste lijn-kandidaat’ 
Brouwer voorzien. Voor de deur van 
zaal 200 staan konstant enkele be
langstellenden te posten en als om half 
tien de deur opengaat voor het bekend
maken van het resultaat van de stem
ming treft men een gezelschap aan bij 
wie het belang van de keuze van de ge
zichten staat af te lezen. Brouwer krijgt 

zes stemmen, Greep ook zes. De deuren 
gaan weer dicht voor verder beraad. Be
neden ontvangt de voorzitter van het 
College van Bestuur hoofdschuddend 
het nieuws. ’Zes-zes’ mompelt hij als 
een huisvader die nauwelijks de ruzie in 
het ene huwelijk gesust ziet, of hij krijgt 
te horen dat de volgende verbintenis op 
springen staat.
Maar als een uur later het gezelschap 
van de U-raad zich richting Oude Klok 
begeeft, komt men in de schemerige 
gang meneer Greep tegen. ’En?’ vraagt

Hans Adriaanse werd nu ’echt’ tot voorzitter gekozen

Universiteitsraad op zoek 
naar de grote lijn
Een pak papier van 435 pagina’s, nog 
eens gevolgd door ’n kleine honderd pa
gina’s nagekomen stukken. Dat was de 
eerste kennismaking van de nieuwe uni- 
versiteitsraadsleden met het bestuurs- 
werk waar zij zich in gestort hebben. 
’Heel interessant, maar ik weet niet 
goed waar ik moet beginnen’, verzucht
te een van hen tijdens de inwerkdag die 
het presidium op 26 augustus had geor
ganiseerd.

Net als vorig jaar waren de raadsleden 
het erover eens dat een normaal mens 
met een normale dagtaak die hoeveel
heid informatie onmogelijk kan ver
hapstukken. Hij mag al blij zijn als hij 
er een selektie uit kan maken naar be
langrijkheid. Kan een U-raadslid de zin 
van zijn bestaan nog inzien als hij op die 
manier organen moet kontroleren die 
het hele ambtelijk apparaat achter zich 
hebben staan dat die stukken de wereld 
instuurt? Het wordt hem wel erg moei
lijk gemaakt, maar met een goed sa
menspel valt er een hoop tebereiken, 
was de konklusie van de dag. Dat werd 
vorig jaar ook al gezegd, maar de oplos
sing die daar toen bij hoorde was vooral 
de fraktievorming.

iemand voorzichtig nieuwsgierig. 
’Twaalf-twee,’ is het antwoord. Een 
korte verwarring totdat weer iemand 
vraagt ’Eh, voor U?’ ’Ja zeker, Brou
wer heeft zich teruggetrokken,’ is het 
verbaasde antwoord. En terwijl Greep 
uitlegt dat hij dat had voorzien en nau
welijks aan de afloop had getwijfeld - 
’ze wilden laten zien hoe sterk de groep 
was’, - trekt het gezelschap verder, op 
weg naar een lange avond in de Oude 
Klok. J.H.

Daarnaast kwamen er vorig jaar enkele 
praktische tips naar voren, zoals het 
meezenden van een ’korte inhoud van 
het voorafgaande’ bij gekompliceerde 
zaken met een voorgeschiedenis, die 
nieuwkomers (raadsleden blijven die 
status relatief lang houden) in staat stelt 
de materie snel te leren kennen. Ook nu 
weer werd er gepleit voor zo’n chrono
logisch overzicht, voor het vermijden 
van afkortingen en het voegen van ver
slagen van kommissievergaderingen bij 
beleidsadviezen, zodat men kan zien 
hoe het advies tot stand is gekomen. 
Maar de hoofdmoot van de diskussie 
was deze keer toch de vraag waar een 
Universiteitsraad de grenzen van zijn 
bemoeienissen moet leggen. Moet een 
raadslid echt al die vijfhonderd pagina’s 
doorwerken voordat hij de vergadering 
binnenstapt? Als je daaraan begint, 
krijg je de meest afschuwelijke vergade
ringen waarin overal over wordt ge
praat, behalve over de kern van de 
zaak, vond de voorzitter van de Eindho- 
vense Hogeschoolraad, Peer Noter- 
mans. In Eindhoven is om dat te voor
komen een bijzonder ver gaande oplos
sing bedacht. Het College van Bestuur 
krijgt van de raad uitvoerige mandaten
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en voert die onder toezicht van de raad 
uit. Als het college daarbij zijn boekje 
te buiten gaat, dan doet de raad geen 
pogingen om het besluit van het College 
weer ongedaan te maken, maar beperkt 
hij zich tot het aangeven hoe het wél 
had gemoeten en het de volgende keer 
zéker moet. Wat blijft er voor een raad 
die zo werkt nog over? De grote lijn. 
Per vergadering wordt er in Eindhoven 
maar één punt echt intensief besproken 
en daarbij kunnen alle aspekten aan 
bod komen. Op die manier worden er 
per jaar dertig besluiten genomen, 
waarvan er drie echt zinvol zijn. Maar 
vroeger, toen er driehonder besluiten 
per jaar genomen werden, was er maar 
één zinvol, beweerde Notermans. Ook 
de Eindhovense kommissies hadden 
zich bij die lijn aangesloten door zich 
niet langer op één onderwerp te speciali
seren, maar door de voorstellen inte
graal aan te pakken.

College van Bestuur
Zelfs onder de leiding van Hans Adri- 
aanse, een geheid voorstander van de 
grote lijn, kwam het niet tot een diskus- 
sie van het Eindhovense model. Blijk
baar was de angst voor mandatering 
van bevoegdheden naar het College van 
Bestuur te groot, ’s Morgens nog had 
Adriaanse in zijn inleiding gezegd dat 

de kwaliteit van het raadswerk groten
deels afhangt van de kwaliteit van het 
College van Bestuur. Als het College 
slecht is, ontaardt het raadswerk in 
schermutselingen en een gebrek aan 
slagvaardigheid, zei Adriaanse zinspe
lend op een recent verleden. Voor de ge
legenheid waren er twee Collegegelden 
naar de inwerkdag gekomen om te il
lustreren hoe goed de verstandhouding 
binnen de topbestuurslaag nu is. Ad La- 
gas, door de raad in het College geko
zen, hield een diep doorwrochte verhan
deling over het belangrijkste recht van 
de universiteitsraad, het budgetrecht. 
Volgens hem heeft het college de plicht 
om begrotingen uit te voeren, zoals die 
door de raad zijn vastgesteld.
Daarbij stuitte hij op de anomalie dat 
een college, dat de besluiten van de raad 
omtrent de begroting niet uitvoert, niet 
door de raad rechtstreeks gedwongen 
kan worden tot het indienen van zijn 
ontslag.
Rector magnificus Coen Hemker bracht 
een wat luchtiger verhaal over de uiter
sten waartussen een universiteitsraad 
zich beweegt. Technisch gezien is een 
universiteitsraad het hoogste bestuurs
orgaan, maar praktisch gezien moet je 
eerder spreken van een vergadering par- 
tikulieren, waarin sommige zaken on
verwacht goed gaan en andere onver

wacht fout. In de gegeven situatie, 
waarin de universiteiten er bijzonder 
slecht voorstaan, is efficiëntie een abso
lute noodzaak. Of de WUB zich daar
voor leent, blijkt Hemker te betwijfe
len, als hij de kommissie-Polak aan
haalt die heeft laten uitrekenen dat de 
gemiddelde tijd voor het tot stand ko
men van een besluit 17 maanden is en de 
zittingsduur van een bestuurder 24 a 36 
maanden. Dan ben je de meeste tijd 
kwijt aan het opruimen van de rommel 
van je voorganger en de rest van de tijd 
kun je dan gebruiken voor het scheppen 
van rommel die je opvolger moet oprui
men. Geen sfeer dus die zich leent voor 
doelmatigheid, vindt Hemker: ’We run
nen hier een bedrijf ter grootte van een 
gemiddelde fietsenfabriek op dezelfde 
manier waarop het Koninkrijk der Ne
derlanden wordt gerund’. Het systeem 
nodigt ertoe uit dat in plaats van de ra
tionele besluitvorming óf de ’gladiato
ren’ met hun grote persoonlijke ge
wicht, óf - en dat is nog veel erger — 
het ’smiespelcircuit’ de gang van zaken 
uitmaken. Hemker verfoeit de laatste 
twee stromingen en is een vurig voor
stander van een rationele diskussie. 
’Daarom heb ik persoonlijk een grote 
achterdocht tegen mensen met politieke 
belangen of vertegenwoordigers van 
deelbelangen’. JH

SERVAAS BOEKHANDEL
Vrijthof 29 □ Maastricht
□ tel. 043-50 054 / 18704

□ medische- □ juridische -
□ sociale wetenschappen
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de academische boekhandel van maastricht



Een fraaie aanvulling op het gezondheidscluster

De studierichting geestelijke 
gezondheidkunde
In Nederland werken ongeveer 43.000 mensen in het veld van de geestelijke gezond
heidszorg. Intramuraal gebeurt dat in psychiatrische ziekenhuizen of in psychiatri
sche afdelingen van ziekenhuizen, in TBR-klinieken, verpleeghuizen voor geestelijk 
gestoorde bejaarden e.d. Extramuraal in Instituten voor Ambulante Geestelijke Ge
zondheidszorg (RIAGG, de vroegere GGZ), Consultatieburo’s voor Alcohol en 
Drugs of in de praktijken van vrijgevestigden. Wonderlijk is, dat voor een gebied 
waarin zoveel mensen werken, geen specifieke opleiding bestaat. Je vindt er psychia
ters — die als vooropleiding geneeskunde hebben gestudeerd —, psychologen, maat
schappelijk werkers met voortgezette opleiding, psychiatrisch verpleegkundigen. 
Omweg-opleidingen, waarin veel voor de therapeutische praktijk overbodige ballast 
werd meegenomen en die anderzijds zoveel leemten vertonen, dat vrijwel altijd aan
vullende opleidingen nodig zijn.

Nieuwe studierichtingen 
aan de RL

(2)
We spreken hierover met Max Beekers 
en met Joost Bremer van de cap. groep 
Medische Psychologie. Zij zijn de au
teurs van de ’Schets voor een studierich
ting Geestelijke Gezondheidkunde’ die 
is opgenomen in het Ontwikkelingsplan 
van de RL.
'De universiteiten hebben het hier laten 
afweten. Ze zijn in feite nooit geïnteres
seerd geweest in het veld van de ambu
lante geestelijke gezondheidszorg', zegt 
Bremer. 'Vrijwel alle ontwikkelingen 
daarin hebben zich buiten de universi
teiten om voltrokken. Omdat ze het 
veld niet interessant vonden hebben ze 
°ok nooit belangstelling gehad voor de 
opleiding ’.
Hij ziet een parallel met de huisartsge
neeskunde. Ook die maakt deel uit van 
het ambulante veld en ze is dan ook be
trekkelijk laat en moeizaam in de aan
dacht van het wetenschappelijk onder
wijs gekomen.

Doctoraalopleiding
Toch is er de laatste 15 jaar van ver
schillende kanten gepleit voor een aca
demische opleiding die specifiek gericht 
zou zijn op het werken in de geestelijke 
gezondheidszorg. In 1980 verscheen het 
Eindrapport van een werkgroep Psy
chotherapie (de zgn. Commissie Verha
gen). Daarin is de al langer levende ge
dachte overgenomen, dat psychothera- 
Pie-opleidingen uit de particuliere sfeer 
gehaald moeten worden en bij de uni
versiteiten moeten worden onderge
bracht. Op advies van deze commissie 
tendeert thans het overheidsbeleid er
toe, deze opleidingen zo te structureren 

dat er eerst een vooropleiding gevolgd 
moet zijn, zoals geneeskunde, een der 
gedragswetenschappen of Sociale Aca
demie met voortgezette opleiding.
In veel gevallen zal het nodig zijn na de
ze vooropleiding nog leemten aan te 
vullen, voordat men tot de strikte oplei
ding tot psychotherapeut kan worden 
toegelaten. Vertaald naar de huidige 
structuur van het wetenschappelijk on
derwijs houdt dat in: een vooropleiding 
als eerste fase-opleiding, een opleiding 
tot psychotherapeut als tweede fase-op- 

Joost Bremer en Max Beekers

leiding. Zo groeide bij Beekers en Bre
mer de gedachte aan een vierjarig doc- 
toraal-opleiding die meer specifiek dan 
geneeskunde of gedragswetenschappen 
zou zijn toegesneden op werken in het 
veld van de geestelijke gezondheidszorg 
en die daardoor meer dan deze geschikt 
zou zijn als vooropleiding voor verdere 
vorming tot psychotherapeut. Een eer
ste fase-opleiding Geestelijke Gezond
heidkunde, die ’generalisten’ aflevert 
ten behoeve van de geestelijke gezond
heidszorg. Afgestudeerden beschikken 

over kennis en vaardigheden afkomstig 
uit verschillende gedragswetenschappe
lijke, medische en natuurwetenschappe
lijke disciplines. Ze zullen gaan werken 
in algemene functies binnen instellingen 
voor geestelijke gezondheidszorg. Daar 
zullen ze in staat moeten zijn tot eerste 
opvang van patiënten, crisisinterventie, 
intake, kortdurende behandeling, tot 
het vervullen van algemene preventieve 
taken e.d.
Zal de behoefte om na het doctoraalex
amen door te stromen naar de tweede 
fase niet erg groot zijn? Degenen die de 
eerste fase hebben afgesloten zijn in ze
kere zin toch maar beperkt inzetbaar. 
Beekers denkt, dat dat wel meevalt. Het 
is immers niet ieders ambitie het speci
fieke psychotherapeutenwerk te doen. 
Degenen die de eerste fase hebben ge
volgd zijn als generalisten juist voor 
nogal verschillende taken in het werk
veld inzetbaar. Ze hebben daardoor een 
geschakeerd takenpakket met veel meer 
afwisseling dan degenen die uitsluitend 
therapieën doen.

De tweede fase
Een beperkt deel van de studenten die 
de doctoraalopleiding hebben gevolgd 
kan doorstromen naar de tweede fase 
van twee jaar. Deze zal overigens ook 
toegankelijk moeten zijn voor een aan
tal mensen met andere vooropleiding.

Gedacht wordt aan een doorstroom van 
30% naar de opleiding psychotherapie, 
20% naar de opleiding psychohygiëne 
en 10% naar de opleiding tot onderzoe
ker op het gebied van de geestelijke ge
zondheidszorg.
Wie in de tweede fase de basisopleiding 
psychotherapie heeft gevolgd zal be
voegd zijn tot het verrichten van psy
chotherapeutische behandelingen. 
Daarna is nog verdere specialisatie mo
gelijk.

(vervolg op pagina 12)
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Greep wil struktuur en financiering 
van gezondheidszorg omgooien

’Ik voel me net een roepende 
in de woestijn’
Het was een dubbeltje op zijn kant, maar prof. dr. Co Greep is opnieuw gekozen 
tot dekaan van de Fakulteit der Geneeskunde. De man, die nogal eens afbreuk doet 
aan het effekt van zijn ideeën door al te snel het achterste van zijn tong te laten zien, 
begint dus aan zijn vijfde jaar als eerste man van de fakulteit. Met wisselend sukses 
worden daaruit initiatieven ontplooid om de gezondheidszorg probeert te hervor
men. De moeilijkheden die daarbij opduiken zijn voor Greep steeds weer een aanlei
ding om een vurig pleidooi te houden voor een drastische hervorming van de struk
tuur en financiering van de hele gezondheidszorg. Zonder al te veel tastbaar resul
taat. Er wordt wel naar hem geluisterd, maar de machten en belangen waartegen hij 
moet opboksen zijn al te sterk. En als dan zijn waarschuwing uitkomt dat de ge
zondheidszorg onbetaalbaar wordt, volgen er onsamenhangende maatregelen die 
even grote gevaren teweeg brengen, waarschuwt Greep opnieuw.

’Er is geen sprake van een behoorlijk 
uitgebalanceerd beleid. De maatregelen 
van minister Gardeniers, neem nou de 
beddenreduktie of het medicijnen
besluit, getuigen alleen maar van grote 
paniek. Ze staat natuurlijk onder grote 
druk en daarom zet ze haar handteke

ning onder elk voorstel dat cash 
flow-bezuinigingen oplevert. Ik heb de 
beddenoperatie vergeleken met het weg
halen van een stuk ergens midden in een 
olietanker, die daardoor helemaal uit 
balans raakt.’
Als Greep het voor het zeggen had 

(’maar ik heb het niet voor het zeggen, 
ik heb het hier nauwelijks voor het zeg
gen’), zou vandaag nog het nationale 
budget voor de gezondheidszorg wor
den bevroren en zouden er vanavond 
nog stappen worden genomen om te 
kunnen komen tot een samenhangend 
beleid. De goodwill zou worden afge
schaft, dat wil ook zeggen afgekocht en 
het bed als norm - ’het gouden bed’ - 
zou het einde van deze dag ook niet 
meer meemaken. ’Dan zou je meteen 
kunnen beginnen met een vestigingsbe
leid en kunnen komen tot een ideale ver
houding van één huisarts op 2000 inwo
ners. Maar er zitten nu artsen tussen die 
voor meer dan een miljoen aan de bank 
vastzitten, die natuurlijk veel patiënten 
of verrichtingen nodig hebben. Ik heb 
pas nog een huisarts aan een plaats in 
Egypte geholpen. Die man heeft al hon- 
derdzestig brieven en telefoontjes gehad 
van mensen die zijn praktijk wilden 
overnemen, die soms zwarte bedragen 
boden of bedragen voor de wijnkelder.’ 
Ook bij de beddenreduktie ziet Greep 
de goodwill als een enorm obstakel. 
’Dat wordt een zaak van honderden 
miljoenen, het eerste proces komt er al 
aan. Maar helaas is die goodwill een er
kend principe.’
Tot de maatregelen die Greep zou willen 
nemen om de gezondheidszorg voor een 
faillissement te behoeden, behoren ook 
het invoeren van een eigen bijdrage en 
vooral het aanbieden van ’pakketten 
zorg’. Tk heb al jarenlang gepleit voor 
een protocollaire geneeskunde. We heb
ben hier bij heelkunde de protocollen al 
lang klaar liggen, waarin precies staat 
aangegeven hoeveel ligdagen en welke 
verrichtingen je mag uittrekken voor 
een aandoening en hoeveel daarvoor 
wordt uitbetaald. Tachtig procent van 
de gewone zorg moet daarin kunnen 
vallen. Wat de ziekenfondsen nu ge
daan hebben, limieten stellen voor be
paalde opnamen, is nergens goed voor. 
Als je gaat zeggen dat iemand voor een 
galblaasoperatie acht dagen mag wor
den opgenomen, dan gaat er een ander 
mechanisme werken. Dan ga ik een ge
wone foto maken, een echo, een cat- 
scan, ik doe 85 laboratoriumbepalin- 
gen. De diagnostiek is in Nederland met 
veertig procent gestegen! De kassa rin
kelt gewoon door. Je moet zeggen: voor 
een enkellaesie mag je een voor-, achter
waartse en zijdelingse foto maken, gips- 
spalk en bandage. Meer krijg je niet ver
goed. Als je een arterogram wilt maken 
van vijfhonderd gulden, moet je dat zelf 
maar betalen.’

Instroom op 1200
Tegelijk met het sluiten van de geld
kraan wil Greep ook de instroom naar
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Maats en tijd van de 
iktlvitelten
enzij anders vermeld vinden 
ille aktiviteiten plaats in de 
iula van het hoofdgebouw 
an de Rijksuniversiteit 
imburg, Tongersestraat 53 
Maastricht.
\anvang: 20.00 uur.

Kolofon
Samenstelling:
acques Reiners

Yvonne Stevens
René Verspeek
Ontwerp:
Guus van Rooy
Druk:
Reprografie RL

Het universitaire onderwijs 
heeft universele pretenties in 
die zin, dat het de kennis waar
op het zich betrekt in een alge
mene samenhang wil plaatsen. Een 
dergelijke opvatting over de 
universiteit valt m.n. terug te 
voeren op het vormingsideaal dat 
Von Humboldt geformuleerd heeft 
bij de oprichting van de univer
siteit van Berlijn in 1810. Deze 
universiteit heeft model gestaan 
voor vele andere universiteiten.

Dit ideaal beoogt de vorming van 
intellektuelen, die inzicht heb
ben in de totaliteit van het 
kulturele leven (m.n. wetenschap, 
politiek en kunst) en daardoor
in staat zijn op een zelfstandige, 
kritische wijze tot een oordeel 
te komen m.b.t. de problemen die 
in de samenleving spelen. Centraal 
daarin staat 'het zoeken naar 
waarheid', onafhankelijk van de 
autoriteit van kerk of wereld.

Deze opvatting is ontstaan in een 
periode die gekenmerkt wordt 
enerzijds door een wetenschap 
waarin de filosofie centraal staat 
en het erom gaat het geestelijk 
leven in zijn totaliteit te vat
ten en anderzijds door een samen
leving waarin de burgerlijke 
klasse'de kuituur draagt en ervoor 
zorgt dat wetenschap, politiek en 
kunst met elkaar in nauw kontakt 
komen.
Sindsdien heeft zich echter een 
groot aantal veranderingen vol
trokken.
De moderne empirische wetenschap 
heeft zijn intrede gedaan. De 
wetenschapper is een potentiële 
vakidioot geworden. Steeds meer 
specialismen en deelspecialismen 
zijn ontstaan. De wetenschapper 
lijkt wat betreft zijn arbeidsom
standigheden meer dan voorheen op 
andere beroepsbeoefenaren. In dit 
opzicht kan men de wetenschap 
vermaatschappelijk! noemen. Van 
le andere kant signaleren wij een 

Forum iver pöpmuzie”, maart 1981; 
v . *2.
De mens als dier, nov. 1919;
Willem Brakman, najaar 1980;
Jan Siebelink, najaar 1980;
Constructieve kunst, okt. 198O;
Rutger Kopland, april 1981;
Cees Nooteboom, nov. 1981;
f. 3,50:
Industriële vormgeving, nov. 1981;
Seksualiteit, maart 1982;
Hubert Lampo, april 1982;
f. 5,—:
International Media Meeting, 
april 1982.

Momenteel zijn de volgende mappen 
in voorbereiding:
Seksualiteit, verslag van het 
lezingenprogramma voorjaar 1982; 
Massamedia, okt.-nov. 1982;
De relatie van het westen met 
ontwikkelingslanden, okt.-nov. 
1982.

industriële 
vormgeving.
Industriële vormgeving is sinds de 
jaren vijftig binnen bepaalde 
delen van de industrie een geïnte
greerd onderdeel geworden van de 
productontwikkeling. Dit alles in 
de veelbetekenende race van de 
producenten om er als eerste bij 
te zijn en om te overleven. Het is 
duidelijk dat juist in deze perio
de design een grote invloed begint 
uit te oefenen in het maatschappe
lijk gebeuren. De ontwerper zelf 
begint zich daarvan pas heel lang
zaam bewust te worden.
"Good design" is "Social design" 
geworden. Een leuke illustratie 
hiervan is een uitspraak van een 
verontwaardigde mevrouw tijdens 
een forumdiscussie in het kader 
van de tentoonstelling "Aspecten 
van vormgeving, 11 ontwerpers" in 
Museum Fodor in Amsterdam. 

vele pl_a.aXseTi Iti iTidAxstrle een 
■belangrijk deel geworden van het, 
industriële ontwerpen van produc
ten. Echter op dit moment zien wij 
ook een groeiende belangstelling 
bij de musea in Nederland voor 
industriële vormgeving. De indus
trie ontdoet de industriële vorm
geving van haar kunst-imago en de 
musea, als conservators van de 
culturele ontwikkeling, halen de 
industriële vormgeving binnen hun 
muren. Is dit een paradoxale ont
wikkeling of onderstreept dit het 
grote belang van de industriële 
vormgeving voor de economie en de 
cultuur?
Een vraag die na afloop van dit 
Studium Generale-programma moge
lijk beantwoord kan worden. 
Industriële vormgeving bij 
Studium Generale in de Aula van 
de Rijksuniversiteit Limburg op 
30 september, 5 oktober en 
7 oktober om 20.00 uur.
Bij Studium Generale is voor 
f. 3,50 een documentatiemap ver
krijgbaar met achtergrondinfor
matie voor dit programma.

Deze brochure Is een 
bijlage bij de 
unlverslteltskrant 
De Observant.
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Geschiedenis van industriële 
vormgeving.
Lezing door Agnes Lietaert.
Oktober
1...........................................

De praktijk van industriële 
/ormgeving.
ezingen door Louis Lucker en

De informatie over 
Studium Generale
Zoals u wellicht zal zi-jn opgeval
len, verschijnt de informatie over 
het Studium Generale programma in 
een andere vorm dan tot op heden 
gebruikelijk is geweest. Vanaf het 
begin van het Studium Generale aan 
de Rijksuniversiteit Limburg is er 
telkens bij aanvang van een pro- 
grammacyclus van een half jaar een 
programmaboekje uitgegeven met 
daarin opgenomen een overzicht van 
alle programma's. In verband met 
gestegen drukkosten in de loop der 
jaren, waarbij tegelijkertijd het 
budget van Studium Generale ten 
gevolge van bezuinigingen is ver
minderd, èn om zo actueel mogelijk 
informatie te kunnen verstrekken 
hebben wij besloten om in het 
vervolg de informatie in de vorm 
van een bijlage bij de Observant 
te verspreiden. Een bijkomend 
voordeel is dat wij in staat zijn 
reakties op de programma's op te 
nemen. Zodoende kan deze bijlage 
ook als spreekbuis van het Studium 
Generale publiek gaan fungeren. 
Hopelijk dat u er in de toekomst 
gebruik van gaat maken.

Tenslotte wijzen wij er op, dat 
deze bijlage los verkrijgbaar 
is bij het bureau van Studium 
Generale ten behoeve van belang
stellenden uit de stad en de regio. 
Het is mogelijk een abonnement te 
nemen op deze publikatie middels 
een telefoontje naar 043 - 888302. 
Toezending geschiedt geheel gratis. 
Op de H.B.O. instellingen in 
Maastricht zal deze bijlage in 
grote oplage worden verspreid.

Studium Generale
Uit de Wet op het Wetenschappe- 

stellingen voor het wetenschap- 



verwetenschappelijking van de 
samenleving. Te denken valt hier
bij aan de groeiende afhankelijk
heid van de samenleving van de 
resultaten uit de wetenschap. 
Deze ontwikkelingen lopen uit op 
een paradox: groeiende relevantie 
tussen wetenschap en samenleving 
gaat niet gepaard met groeiend 
inzicht in deze relevantie. Deze 
paradoxale situatie leidt ertoe 
dat na 19^5 aan de universiteiten 
in Nederland initiatieven worden 
genomen om dit te doorbreken en er 
voor te zorgen dat er kritische 
wetenschappers worden opgeleid. 
Een van die initiatieven leidt tot 
het zogenaamde Studium Generale. 
Hieronder verstaan wij het alge
mene onderwijsprogramma van de 
universiteit dat ten doel heeft 
het inzicht in de samenhang tussen 
wetenschap, kunst en politiek te 
bevorderen.

De studium Generale 
programma's
De programma's van het Studium 
Generale die aan studenten en 
medewerkers van het wetenschappe
lijk en het hoger beroepsonder
wijs en aan andere belangstellen
den in Maastricht en omgeving 
worden aangeboden, zijn vrij en 
zonder opgave vooraf bij te wonen. 
Wijzigingen in de programma's zijn 
voorbehouden. Voor alle zekerheid 
kunt u het beste 's middags vóór 
het programma even informeren via 
een telefoontje naar: 
Oi+3 - 888302/310.

Dokumentatie
Ter begeleiding van de programma’s 
worden geregeld dokumentatiemappen 
samengesteld. Daarnaast worden 
incidenteel de teksten van de 
lezingen uitgewerkt en gebundeld. 
Deze mappen zijn tegen kostprijs 
verkrijgbaar bij het sekretariaat 
van Studium Generale, kamer 328, 
derde verdieping in het hoofdge
bouw. Telefonisch bestellen kan 
ook: 0U3 - 888302.
Van de volgende Studium Generale- 
uitgaven zijn nog exemplaren ver
krijgbaar: 

grat i s:
Onderwijs en Arbeidsmarkt, nov.
1979;
Italiaans neorealisme, nov. 1980;
Forum wer nopmuzie' , maart 1981;
£ . *2. ••
De mens als dier, nov. 1979*,

"Ik vind Amsterdam zo langzamer
hand de stad van de illusie. Ik 
denk met mijn kind over de gracht 
of het Leidseplein te kunnen 
fietsen, maar overal rijd ik 
tegen de Amsterdammertjes op. Die 
paaltjes moeten de auto's toch 
tegenhouden en niet mij! Laat een 
ontwerper zijn ontwerp eerst eens 
met zijn hele familie uitproberen 
voordat hij het in de stad zet. ”

vele plaatsen in de indnsirle een 
belangrijk deel geworden van bet







alle medische fakulteiten drastisch be
perken. Wat dat betreft lijkt hij op zijn 
wenken te worden bediend door minis
ter Deetman, die zopas heeft aangekon- 
digd dat hij de studentenaantallen voor 
medicijnen, tandheelkunde en farmacie 
wil beperken. Greep heeft steeds ver
kondigd dat een instroom van 1200 me
dicijnenstudenten per jaar genoeg is en 
dat het huidige aantal van 1800 betekent 
dat er honderden toekomstige werkelo
zen tussen zitten. Overigens vindt hij 
dat die 1200 eerstejaars gelijkelijk over 
de acht fakulteiten moeten worden ver
deeld. ’De grotere fakulteiten zullen 
pijn moeten lijden, maar als de geruch
ten over het sluiten van een tot twee fa
kulteiten waar zijn, is dat een nog veel 
groter paardemiddel met gigantische 
kosten. We moeten als medische fakul
teiten in goed overleg tot overeenstem
ming komen over een manpowerplan
ning en een beleid gericht op andere 
opleidingen in de gezondheidszorg, zo
als we hier in Maastricht hebben gedaan 
in de sfeer van preventie, beleid en be
heer, bedrijfsgeneeskunde of jeugdge
zondheidszorg.’

Het pleidooi van Greep voor een drasti
sche beperking van de kosten van ge
zondheidszorg is bekend. Steeds op
nieuw luidt hij de noodklok, maar hij 
schiet er tot nu toe weinig mee op. ’We 
staan echt aan de rand van het faillisse
ment, maar er is kennelijk weinig be
reidheid dit soort collectieve uitgaven te 
beperken. We leven tezeer in een ik-tijd- 
perk, ikke ikke en de rest kan stikke.’ Is 
die kreet niet allereerst van toepassing 
op de aanbieders van de gezondheids
zorg? ’Misschien wel, maar vergeet niet 
dat de konsument daar ook alles aan ge
daan heeft. Als meneer Fievet in de 
wachtkamer gaat zitten, dan wordt er 
een paar uur later een luchtbrug naar 
Houston geopend. De politiek heeft ons 
nooit de instrumenten aangereikt om 
kosten te beheersen. Er is nog nooit een 
behoorlijke diskussie over onze gezond
heidszorg in het parlement geweest. Het 
is altijd wel aardig de stijging van de 
vraag aan de artsen en specialisten te 
wijten, maar de mensen komen hier 
midden in de nacht binnen en zeggen 
dan: dokter, ik denk dat ik platvoeten 
krijg!’
Moet je zo iemand dan niet verwijzen 
naar de huisarts? Greep: ’Als mijn men
sen met iedereen in diskussie zouden 
gaan, dan sterft er morgen iemand. Dan 
zijn de Telegraaf en de Limburger te 
klein. Iedereen wordt prettig geholpen, 
er wordt geen diskussie aangegaan waar 
hij wel of niet naar toe had gemoeten.’ 
Wordt het dan niet de hoogste tijd dat 
alle huisartsen eens bij elkaar geroepen 

worden? ’Dat hebben we gedaan. We 
hebben ze hier laten zien waarmee we ze 
van dienst kunnen zijn: het dagcen
trum, het diagnostisch centrum, dat 
hebben we allemaal niet voor niks ge
daan. Maar dat funktioneert nog lang 
niet zoals het zou moeten.’

Huisartsen
En zo belanden we bij de tegenstelling 
tussen de eerste en de tweede lijn, die 
binnen de fakulteit de geesten zo ver ge
scheiden houdt. Zo voorspoedig de za
ken voor de tweede lijn - tegen de fi
nanciële verdrukking in - lijken te ver
lopen, zo moeizaam verlopen de pogin
gen van de eerste lijnmensen, om een 
poot aan de grond te krijgen in de ’ge
wone’ zorg. Greep wijt dat enerzijds 
aan de capaciteitsgroep Huisartsgenees
kunde, waar het achttien medewerkers 
niet lukt het blok van de Maastrichtse 
huisartsen open te breken. ’Het fakul- 
teitsbestuur moet nu met de huisartsen 
gaan praten om hun taken wat om te 
scholen in de richting van akademise- 
ring van de eerste lijn. Het rapport 
daarover ligt nu eindelijk op tafel en 
komt in Den Haag in behandeling. Dat 
had jaren geleden al moeten gebeuren.’

De plaatselijke huisartsenvereniging 
heeft in Maastricht een blok gevormd 
om de belangen van haar leden veilig te 
stellen tegenover de akademiserings- 
plannen. Voor dat doel is er een stich
ting in het leven geroepen die kan voor
komen dat het aantal patiënten per 
huisarts onder de 2700 daalt. Pogingen 
om vanuit de fakulteit geakademiseerde 
praktijken te stichten, lopen daarop 
stuk. Dat hebben ook drie afgestudeer
de basisartsen moeten ondervinden, die 
zich in de nieuwbouwwijk De Heeg wil
den vestigen en daarbij op alle mogelij
ke steun van de fakulteit konden reke
nen. ’Ónmogelijk was dat, want dan 
kwamen de andere huisartsen onder 
hun bestaansminimum van 2700 patiën
ten. Gezien hun kosten moeten ze dat 
aantal handhaven.’ Ook daar zijn de 
bestaande financiering en struktuur van 
de gezondheidszorg een hinderpaal voor 
vernieuwing, vindt Greep. Het klimaat 
met al die eenmansbedrijfjes is bijzon
der ongunstig om groepspraktijken te 
stichten die ’community-oriented’ te 
werk gaan, konstateert Greep. ’Het zie
kenhuis kan ook een zeer aktieve rol 
spelen om die ontwikkeling te stimule
ren. Kortgeleden hebben we die huisart
sen wéér gevraagd met ons om de tafel 
te komen zitten, omdat we dat nieuwe 
ziekenhuis gaan bouwen, echt een zie
kenhuis voor het jaar 2000, met een hele 
verdieping voor poliklinische en huis
artsenvoorzieningen. Als het aan mij

lag bouwden we zelfs buiten het zieken
huis zo’n centrum waar de huisartsen en 
specialisten elkaar aanvullen en ook an
dere funkties uit de eerste lijn hun 
plaats krijgen. Maar ook dat is niet 
haalbaar gebleken in de huidige struk
tuur. Want dan vragen de huisartsen 
meteen: ’Neemt U mijn bedrijfspand 
dan ook over en wat betaalt U voor 
mijn goodwill?’

Nationale zaak
Zolang deze financiering en struktuur 
bestaat, is het volgens Greep een illusie 
dat er iets wezenlijks gedaan kan wor
den aan de eerste lijn, zoals de universi- 
teit dat graag zou willen. ’De gezond
heidszorg moet echt drastisch verande
ren en dan moet je ook zeggen hoeveel 
artsen en specialisten Nederland wérke
lijk nodig heeft. Er komen er echt te
veel, maar op het ministerie-kunnen ze 
mij niet eens vertellen hoeveel chirurgen 
en momenteel staan ingeschreven. 
Daarvoor moest ik bellen naar een re- 
clameburo, daar wist men dat exact te 
vertellen. Je hebt groot gelijk als je zegt 
dat er merkwaardige dieren bestaan die 
hun eigen voedsel produceren. Maar je 
hebt ongelijk als je denkt dat je kunt be
ginnen met veranderingen onder de lijn 1 "| 
Roosteren-Susteren. Het is absoluut een 
nationale zaak.’
De groep mensen die zoveel invloed 
hadden dat zij een gloednieuw akade- 
misch ziekenhuis naar Maastricht kon
den halen zullen dus onmogelijk in deze 
regio alleen een hervorming tot stand 
kunnen brengen. Wordt dan op het na
tionale vlak niet gehoord wat Greep met 
zoveel nadruk voorstelt?
’Ik heb gisteren een half uur met van 
Londen, de direkteur-generaal voor de 
Volksgezondheid, aan de telefoon zitten 
praten. Ik zei tegen hem: ik voel me net 
een roepende in de woestijn. Het heeft 
geen enkel effekt. Toen zei hij: er wordt 
echt naar je geluisterd, maar wat jij zegt 
krijgen we echt niet voor elkaar. De 
krachten en machten die de dienst uit
maken zijn zo sterk dat je daar nauwe
lijks een poot tussen krijgt.’
’Als er niet een krachtige regering komt 
na deze verkiezingen, spiralen wij het 
moeras in. Niet omdat Greep het zegt, 
iedereen met een gezond verstand zegt 
dat.’ Bestaat er een kans of althans de 
ambitie dat we Greep in die regering 
aantreffen? ’Acht, al die verhalen. Ik 
ambieer geen ministerschap als niet de 
mogelijkheid bestaat die hervormingen 
uit te voeren. Ik kan daar wel in dat 
geijkte patroon gaan zitten met 3600 
ambtenaren om me heen, die allemaal 
een andere kant uitwijzen en een paar 
de grond in, maar daar heb ik helemaal 
geen boodschap aan.’ j.H.
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Geestelijke Gezondheidkunde
(vervolg van pagina 9)
De psychohygiënist zal zich niet richten 
op behandeling van het individu. Hij 
gaat zich bezighouden met de relatie 
tussen individu en sociale situatie, waar
door het ontstaan van problemen in de 
geestelijke gezondheid wordt voorko
men of ontstane problemen kunnen 
worden opgelost. De relatie met de So
ciale Gezondheidkunde ligt hier voor de 
hand. Daarin staat immers centraal de 
bestudering van samenhang tussen 
maatschappelijke factoren en processen 
enerzijds en verschijnselen van ziekte en 
gezondheid anderzijds.
Het Ontwikkelingsplan van de RL gaat 
uit van een start van de doctoraal-oplei- 
ding met 50 studenten in 1985. Vervol
gens zou bij een jaarinstroom van 100 
studenten de eerste fase in de volgroeide 
staat 370 studenten tellen. Daar zouden 
dan nog een goede 100 studenten in de 
tweede fase kunnen bijkomen. Argu
menten die pleiten voor het vestigen van 
deze opleiding aan de RL zijn, dat nau
we aansluiting gezocht kan worden bij 
Geneeskunde en Sociale Gezondheid
kunde. Geestelijke Gezondheidkunde 
betekent zeker een fraaie aanvulling op 
het cluster Gezondheidswetenschappen. 
Bovendien is aansluiting bij de opzet 
van onderwijs en onderzoek aan de RL 

heel wel mogelijk. Dat er dergelijke 
opleidingen gaan komen is vrijwel ze
ker. ’Dan zou het slim zijn van de mi
nister er een in Limburg te vestigen’, 
vindt Bremer. ’Het helpt hem weer wat 
bij het uitvoeren van de kamermotie 
over de 6000 studenten in 1990’.
Daar komt nog bij dat in Limburg vol
doende infrastructuur aanwezig is met 5 
RIAGG’s, 3 psychiatrische ziekenhui
zen en nogal wat voorzieningen in dit 
veld. Tenslotte zou de tweede fase
opleiding psychotherapie kunnen inte
greren met de nu al in Maastricht be
staande therapie-opleiding die met me
dewerking van de universiteit wordt ver
zorgd aan het Instituut voor Multidisci
plinaire Psychotherapie IMP.

De schets voor een studierichting Gees
telijke Gezondheidkunde ligt met het 
ontwikkelingsplan in Den Haag. Te ho
pen valt dat de minister niet te lang 
wacht met het nemen van een voorlopig 
besluit. Daarna moet nog een lange weg 
worden gevolgd van advisering door de 
verschillende secties van de Academi
sche Raad. Pas dan kan men in 
Maastricht de concrete voorbereidingen 
ter hand nemen. Max Beekers lijkt er 
wel zin in te hebben: ’Wil je geloven, 

dat ik nu al jaloers ben op de mensen 
die hier over een paar jaar deze studie 
mogen volgen’, zegt hij.
Dienst Voorlichting Joep Offermans
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Algemeen

Oproep
Werkgroep gehandicapten 
aan RL?
In een brief aan universiteiten en ho
gescholen dringt de minister van O & 
W aan op de oprichting van plaatse
lijke werkgroepen, die activerend zul
len optreden ten aanzien van de inte
gratie van gehandicapten (studenten 
en medewerkers) binnen de instelling 
en ten aanzien van de oplossing van 
specifieke problemen die deze doel
groep ondervindt.
De activiteiten van deze werkgroep 
moeten uitmonden in beleidsadviezen 
aan het CvB over zaken die gehandi
capten aan de instelling betreffen. 
Bovendien ligt het in de bedoeling, 
dat een vertegenwoordiger van de 
plaatselijke werkgroepen zitting 
neemt in de Interuniversitaire Werk
groep Voorzieningen Gehandicapten 
(IWVG).
Wageningen, Delft, Eindhoven, Gro
ningen en de beide universiteiten in 
Amsterdam hebben op het verzoek 
van de minister inmiddels positief ge
reageerd. Bij gebleken belangstelling 
is ook het CvB van de RL van plan 
tot de installatie van een werkgroep 
over te gaan.
Zij die op grond van deskundigheid 
op dit terrein of als directe belang
hebbende interesse hebben in een 
werkgroep aan de RL worden ver
zocht contact op te nemen met:

Ed Meester
Bouwtechnische Dienst
Elisabeth-huis, kamer 010 
toestel 367

Wijzigingen tarieven 
kilometervergoeding
De minister van Binnenlandse Zaken heeft 
met ingang van 1 januari 1982 nieuwe kilo
metervergoedingen vastgesteld voor het ge
bruik van een eigen auto ingevolge het reis
besluit 1971.
Tevens heeft de minister per januari 1982 
ook de zogenaamde A- en B-tarieven afge
schaft.
Dit betekent dat per 1 januari 1982 voor alle 
ambtenaren één, naar kilometrages gediffe
rentieerd tarief van toepassing is, en wel:

1 t/m 5.000 km ƒ 0,57
5.001 t/m 10.000 km ƒ 0,41

10.001 t/m 20.000 km ƒ 0,34 
20.001 en verder ƒ 0,29
Bovenstaande houdt tevens in dat een herbe- 
rekening van de vergoeding moet plaatsvin
den voor de sedert 1 januari 1982 reeds gede
clareerde kilometers. In de situatie dat de uit
komst van zo’n berekening lager uitvalt dan 
de vergoeding die men heeft genoten con
form het ’oude’ tarief hoeft er geen verreke
ning plaats te vinden.

CBS-enquête ’Universitair Onder
wijs en Onderzoek’

Het Centraal Bureau voor de Statistiek zal 
eind augustus een onderzoek starten onder 
het wetenschappelijk personeel van alle uni
versiteiten, hogescholen en academische zie
kenhuizen, inclusief de aan deze instellingen 
werkende ZWO- en FOM-medewerkers.
Doel van het onderzoek is de volgende vra
gen te beantwoorden:
- welke omvang hebben onderwijs, weten
schappelijk onderzoek, beheer en bestuur 
enz. in verhouding tot de totale werkzaamhe
den
- hoe is wetenschappelijk onderzoek ver
deeld over tijdelijk en vast benoemd perso
neel
- welke verhouding is er tussen fundamen
teel en toegepast wetenschappelijk onder
zoek
- welk verband is er tussen de antwoorden 
op boven gestelde vragen en de financiering 
van wetenschappelijk onderzoek (eerste, 
tweede en derde geldstroom).

Het onderzoek wordt gehouden om de totale 
hoeveelheid geld die in het universitaire on
derzoek omgaat te kunnen berekenen en ter 
informatie over de ontwikkelingen die zich 
de laatste jaren m.b.t. de universitaire weten
schapsbeoefening voordoen.
De resultaten, bestaande uit collectieve gege
vens, worden gepubliceerd per landelijke 
(sub)faculteit/afdeling bijvoorbeeld voor al
le subfaculteiten scheikunde, inclusief daar 
werkende ZWO- en FOM-medewerkers, te
zamen. De resultaten van één instelling wor
den niet afzonderlijk gepubliceerd, maar 
kunnen wel zonder uitsplitsing naar subfa- 
culteit/afdeling aan het college van bestuur 
c.q. de directie worden verstrekt.
Geen enkele andere persoon of instantie 
krijgt de beschikking over andere gegevens 
dan de gepubliceerde. Individuele gegevens 
zijn uiteraard geheim voor wie dan ook bui
ten het CBS, evenals gegevens van kleine 
groepen personen.
Tussen 30 augustus 1982 en 28 augustus 1983 
zal wekelijks ongeveer 2% van het weten
schappelijk personeel, dat in totaal ruim 
twintigduizend personen omvat, een enquê
teformulier ontvangen. Voor de verzending 
hiervan en voor een eventueel rappel of tele
foongesprek hebben de colleges van bestuur 
en directies van de deelnemende instellingen 
de namen en adressen van het wetenschappe
lijk personeel aan het CBS verstrekt. Na af
loop van het onderzoek zullen namen en 
adressen worden vernietigd.

Ter bepaling van de omvang van onderwijs, 
wetenschappelijk onderzoek enz. t.o.v. de 
totale weektaak wordt gevraagd de tijd, 
besteed aan deze werkzaamheden op te ge
ven. De periode waarover de tijdsbesteding 
moet worden opgegeven is een bepaalde 
week die op het enquêteformulier is aangege
ven. Omdat begrippen als onderwijs en we
tenschappelijk onderzoek zeer verschillend 
kunnen worden gedefinieerd door ale ertoe 
behorende werkzaamheden uitdrukkelijk op 
te sommen.

Cursus vegetarische natuurvoeding 
o.l.v. Egbert van Wijk

aantal lessen: 7 tijd: ’s maandagsavonds van 
17.00 tot 20.00 uur.
prijs leden: ƒ 65, -
niet leden: / 75, -
materiaal inbegrepen.
aanvang: 13 september in La Yapa (onder
voorbehoud)
Informatie: Circumflex, St. Bernardusstraat 
12, tel. 51088 of pieper 13.
geopend: ma/di/do van 19.00-21.00 uur.

Inschrijvingsbesluit wetenschappe
lijk onderwijs

Op 19 augustus 1982 is het Inschrijvings
besluit Wetenschappelijk Onderwijs (IWO) 
in het staatsblad geplaatst. Het IWO dat het 
Collegegeld- en inschrijvingsbesluit 1974 ver
vangt geeft een ruimere regeling met betrek
king ott onder meer de inschrijving, vermin
dering, vrijstelling en terugbetaling van het 
collegegeld en de vrijstelling van het inschrij
vingsgeld voor studerenden aan universitei
ten en hogescholen en scholen voor het hoger 
beroepsonderwijs. Het IWO is gebaseerd op 
de Wet Twee Fasenstruktuur wetenschappe
lijk onderwijs.

Een aantal belangrijke wijzigingen zijn de 
volgende.
In het algemeen behoeft een student, die zich 
inschrijft voor een periode, die korter is dan 
een studiejaar minder collegegeld te betalen, 
terwijl de student die zijn studie in de loop 
van een studiejaar beëindigt, aanspraak kan 
maken op restitutie van collegegeld. Soortge
lijke regelingen zijn volgens het IWO ook 
van toepassing op studenten in hoger beroep
sonderwijs. Voorts is een student vrijgesteld 
van betaling van collegegeld indien hij zich in 
hetzelfde studiejaar laat inschrijven als tu- 
dent voor een tweede studierichting of een 
opleiding van de tweede fase. Studenten, die 
in hetzelfde studiejaar overstappen van een 
universiteit of hogeschool naar een instelling 
van hoger beroepsonderwijs of omgekeerd 
behoeven voortaan maar één keer collegegeld 
te betalen.
De nieuwe regels met betrekking tot terugbe
taling hebben terugwerkende kracht gekre
gen tot het begin van het studiejaar 
1981-1982.

In het IWO is voorts de regeling met betrek
king tot de registratie van de inschrijvings
duur opgenomen. Deze regeling houdt in dat 
er een centraal register komt dat informatie 
verstrekt over de inschrijvingsduur van hen, 
die willen worden ingeschreven als student 
aan een universiteit of hogeschool.

In het nieuwe inschrijvingsbesluit zijn bepa
lingen opgenomen met betrekking tot de be
scherming van de privacy. Deze bepalingen 
sluiten aan op bepalingen van ontwerp-wet- 
geving op het gebied van registratie van per
soonlijke gegevens.
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LENEN, SPAREN, VERZEKEREN.
U KUNT ER OVERAL VOOR TERECHT. 
MAAR WAAR VINDT U 
HET GOEDE ADRES.
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Bij Spaarbank Limburg kun je 
veel meer dan alleen maar spa
ren.
Je kunt er voor alle bankzaken 
terecht.
Van geld wisselen voor je va
kantie tot iets ingewikkelds als 
de financiering van je huis, of 
van de zaak die je gaat begin
nen, alleen of samen met een 
ander.
Of studiefinanciering en 
studentenverzekeringen.
Dat we bepaalde dingen niet 
doen en zoveel andere juist 
wel, ligt ook aan de opzet van 
onze bank. Wij zijn een stich
ting.
De winst die we maken, stop
pen we o.a. in het verbeteren 
van onze service.
Daardoor beschikken we over 
een kompleet dienstenpakket 
en een uitgebreid kantorennet. 
Onze leentarieven behoren tot 
de laagste van het land en onze 
spaarrentes liegen er niet om. 
Bovendien kun je buiten Lim
burg geld opnemen bij alle 
Spaarbanken met een s.
En zelfs op zaterdag kun je te
recht bij ons kantoor in Vroom 
en Dreesmann te Maastricht.
Al hebben we onze eigen 
ideeën over bankieren, er zal 
vrijwel geen bankdienst zijn die 
we niet verlenen.

Informatie.
Voor verdere informatie kunt u terecht bij al onze kantoren of kunt u 
bellen S 043-84 12 22. tst. 500.
Folders kunt u aanvragen met de antwoordcoupon.
Opsturen in envelop zonder postzegel naar: Spaarbank Limburg, 
Afd. Marketing, Antwoordnummer 20, 6200 VB Maastricht.
'"coupon:

Ja, graag hoor ik meer van Uw bank over
j I | Persoonlijke leningen | I Doorlopend krediet

| | | Spaarvormen | | Hypotheken |

I | | Verzekeringen I I bankgiro |
Vandaar dat velen bewust voor | Naam Adn
onze Spaarbank kiezen. |

Woonplaats Tel.

S spaarbank limburg
Hoofdkantoor: Markt 17-18, Maastricht, Tel. (043) 841222. Distriktskantoor: Prinsenhofstraat 3, Venlo, Tel. (077) 11555. Kantoren in Amby, Beek, Berg en Terblijt, Blerick (3), 
Borgharen, Bunde, Cadier en Keer, Eijsden, Gronsveld, Heer (3), Maastricht (19), Meerssen, Roermond, Sittard (3), Tegelen, Vaals, Valkenburg, Velden, Venlo (4) en Venray.
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Onderwijs-algemeen

Afspraken computersimulaties
Met ingang van 1 juni 1982 geldt voor het 
maken van afspraken voor computersimula
ties en het reserveren van de computer een 
gewijzigde regeling.
Afspraken en reserveringen kunnen enkel 
nog gemaakt worden via het secretariaat van 
de capaciteitsgroep Farmacologie. Dit is be
reikbaar onder tst.nr. 551.
Alle overige regelingen, zoals vermeld in de 
blokboeken komen hiermee te vervallen.

Wijzigingen onderwijsruimte- 
aanduidingen
In de blokboeken en andere onderwijsbron- 
nen en informaties worden steeds de ruimten 
aangegeven, die gereserveerd zijn voor het 
geprogrammeerde onderwijs. Wij vragen uw 
extra aandacht voor de onderwijsruimten die 
u in het bijgaand overzicht aantreft en welke 
gewijzigd zijn voor de periode tot 1 oktober 
1982. Als u in uw rooster een van de genoem
de kamers aantreft, dan verzoeken wij u deze 
te vervangen door de daarnaast vermelde 
ruimte.
Hoofdgebouw: kamer 202 wordt: kamer 

2014 Carré
kamer 212 wordt: kamer 
2016 Carré

BMC: kamer 0708 (fort Cabine 1) wordt: ka
mer 0701 fort Cabine 1)
kamer 1631 wordt: kamer 0702 (fort 
Cabine 1)

Bonnefanten: kamer 0202 wordt: kamer 
0703 (fort Cabine 1)

Elisabeth-huis: Centrale Ruimte wordt: ka
mer 1635 BMC

Het Bureau Onderwijs FdG en het Bureau 
Onderwijs AF vragen uw begrip voor deze 
wijzigingen, die voortvloeien uit een tijdelij
ke ruimte-gebrek binnen de instelling en die 
pas rond 20 augustus bekend zijn geworden.

Buro Onderwijs FdG

Obductiecursus

Gedurende dit cursusjaar biedt de capaci
teitsgroep Pathologie aan kleine groepen 2e, 
3e en 4e jaars studenten de mogelijkheid om 
gedurende 14 dagen minimaal 2 obducties bij 
te wonen.
Het bijwonen van obducties door medische 
studenten is een belangrijk leermiddel, waar
bij
- kennis wordt met het fenomeen obductie 
(sectie)
- inzage gegeven wordt m.b.t. motivatie 
voor, vraagstelling bij, en resultaten van 
postmortaal onderzoek
- gelegenheid bestaat kennis op te doen van 
topografie en morfologie van normaal en zie
kelijk veranderde organen en weefsels.

De obducties worden verricht door een pa
tholoog anatoom van de capaciteitsgroep, in 
de regel vanaf 9.15 ’s morgens in de sectie- 

zaal van het Annadal Ziekenhuis. De cursus 
is niet verbonden met een bestaand onder
wijsprogramma, zoals bijvoorbeeld de on- 
derwijsblokken, zodat de studenten geduren
de deze 14 dagen zelf moeten bepalen welke 
ochtend ze naar de sectie-zaal kunnen ko
men. De mogelijkheid bestaat, dat deelne
mers obducties bijwonen in de ziekenhuizen 
te Heerlen of Sittard.

Twee keer per jaar is er een inleiding, waarbij 
een patholoog anatoom uitleg geeft over wer
kwijze, juridische aspecten, e.d., zodat iede
re student, die de sectiezaal betreedt, tevoren 
geïnformeerd is.
Iedere le donderdag van de maand, om 
17.00 uur, te beginnen op 7 oktober a.s., is 
er een bespreking van een of enkele obducties 
in de zgn. cursuszaal van het St. Annadal zie
kenhuis (voorzijde, le verdieping).
Er zal worden geprobeerd de obductiebespre- 
king aan een bepaald thema uit de algemene 
of speciale Pathologie te koppelen. Dit the
ma zal steeds ± 1 maand eerder in de Obser
vant bekend gemaakt worden. Op 7 oktober 
a.s. zal een patiënt met longtumor besproken 
worden.
Deze besprekingen zijn in principe bedoeld 
voor deelnemers aan de obductiecursus, 
maar iedere geïnteresseerde medische student 
is hier welkom.

Na afloop van de 14 dagen dienen de studen
ten een ’epicrisis’ te schrijven. Dit is een kort 
verslag van 16 - 1 pagina waarin een samen
hang tussen de klinische informatie en de ge
gevens, verkregen bij Observatie. 2e, 3e en 4e 
Jaars-studenten die zich voor deze cursus 
willen aanmelden, kunnen zich voor 30 sep
tember opgeven bij het Buro Onderwijs, 
waarbij de mogelijkheid bestaat, een voor
keur aan te geven voor de periode oktober/ 
december, januari/maart en april/juni. Als 
voorbereiding voor deze cursus is er op het 
studielandschap een banddiaserie aanwezig, 
waarin de rol van de patholoog anatoom in 
de gezondheidszorg wordt toegelicht.

Nadere inlichtingen kunnen worden verkre
gen bij:
R. Visser, patholoog anatoom 
capaciteitsgroep Pathologie 
tel. 862976.

Tafelstraat 13

Aktiviteiten Studentenekklesia 
(tweede helft 1982)

1. Ontmoetingsgroepen
Begin oktober starten er opnieuw ontmoe
tingsgroepen. Opzet daarvan is om regelma
tig met mensen buiten je direkte studiekring 
bij elkaar te komen. In de groep wordt ge
praat over de dingen die je op het gegeven 
moment bezighouden.
Zo werd er vorig jaar o.a. gepraat over 
vriendschappen, meditatie, kernbewapening. 
De groep zal 8 tot 10 keer wekelijks bij elkaar 
komen. Wat dag en tijd betreft zijn er twee 
mogelijkheden; maandagavond van acht tot 

tien, of dinsdag in de namiddag van vijf tot 
zeven.
Opgave bij Thecla, de gastvrouw van Tafel
straat 13, tot eind september.
Gespreksleiding: Karei van Tulder en Betty 
Gatignon.

2. Leerhuisgroepen voor de ontmoeting met 
de Joodse traditie en voor joods leren (i.s.m. 
het Leerhuis Limburg)
Het leerhuis Limburg organiseert dit jaar 
vier verschillende groepen. Aan één daarvan 
werkt één van de pastores mee, maar ook de 
andere bevelen we van harte aan.
De deelnemers zijn niet alleen studenten/tes. 
De leerhuisgroepen (van het zgn. Ternen’) 
zijn niet bedoeld als een louter informatieve 
en in die zin vrijblijvende kursus over het 
jodendom.
De vraag naar de eigen ervaringen is mede in 
het geding. In de bijeenkomsten wordt een 
van te voren door iedereen gelezen en bestu
deerde tekst gezamenlijk besproken en wel in 
deze zin, dat ieder op eigen wijze en naar ei
gen mogelijkheden mee-deelt wat de betref
fende woorden hem of haar doen.
Het zijn de volgende groepen
1. ’Leren lernen’.
Kennismaking met de joodse traditie aan de 
hand van het boek ’Gods partner; ontmoe
ting met het jodendom’ van Willem Zuide- 
ma. De schrijver is zelf enkele keren aanwe
zig
2. ’Met Abraham op weg’
De betreffende Torah-tekst en haar aktuali- 
teit voor onze eigen levenssituatie. M.m.v. 
Geert van der Bom, Max Hamburger en rab
bijn Jaap van Gelder.
3. ’tien woorden’
Ternen’ naar Joodse traditie aan de hand van 
de 10 woorden (geboden) uit de Torah. 
M.m.v. Henk Huyser
4. ’helpen en joodse traditie’
Voor de hulpverlening relevante teksten uit 
de Joodse literatuur- voor hen die reeds eer
der kennis maakten met het Joodse Ternen’. 
M.m.v. Marina en Willem Zuidema en Jos 
op ’t Root.
Opgave en verdere informatie bij laatstge
noemde Burg. Beckersweg 35, 6261 NX 
Mheer tel. 04457-1766.

3. Bijbelgroep
Het afgelopen jaar is een kring van start ge
gaan op initiatief van een aantal studenten. 
De bedoeling van deze groep is om aan de 
hand van de Bijbel te ontdekken wat geloven 
is en hoe je dat in praktijk brengt. Een groep 
van ’n acht mensen heeft zich vorig jaar be
zig gehouden met vragen als: Wat kwam Je
zus doen op deze aardbol en wat heeft Hij 
ons te vertellen. Waarschijnlijk zal op deze 
vragen nog worden voortgeborduurd.
Ook op Tafelstraat 13. Opgave bij Thecla.

4. Nieuwsbriefgroep
Er gaat maandelijks een nieuwsbrief ver
schijnen. De redaktie daarvan wordt ge
vormd door deze groep. Hooguit acht perso
nen, die samen zullen bespreken en bepalen 
wat er in moet komen te staan.
Het spreekt vanzalf dat elke student, dus ook 
jij, artikeltjes kan schrijven voor deze 
nieuwsbrief. Opgave bij Thecla.
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5. Liturgiegroep
Elke tweede en vierde zondag van de maand 
is er een kerkelijke viering voor en door stu
denten. De liturgiegroepen bereidt deze voor. 
De bestaande groep kan nog versterking 
gebruiken.
Hier worden de themata vastgesteld. Aan
dacht wordt gegeven aan de vormgeving. 
Misschien zeg je, dat kerkdiensten je niet 
meer aanspreken; misschien heb je zelfs felle 
kritiek. In de liturgiegroep kun je zeggen hoe 
het anders zou moeten, hoe de viering een le
vende uiting kan zijn van jouw geloof nu. 
Wie zich opgeeft (bij Thecla natuurlijk) 
krijgt voor de eerste bijeenkomst een 
uitnodiging.

6. Man-vrouw patronen (In samenwerking 
met Humanistisch Raadswerk) 
Aangeboren of aangeleerd?
Hoe ga je om met vrouw of man zijn? Hoe 
komt dat en wat kun en wil je er aan 
veranderen.
Samen praten met pastores en humanistisch 
raadsvrouw in een groep van maximaal 12 
studenten (vrouwen en mannen).

We wensen jou een goede start voor het nieu
we studiejaar:
Geert van der Bom, Tel. 51839
Sjaak Oberyé, tel. 10112

Thecla van Marrelo is voor informatie be
reikbaar op Tafelstraat 13, tel. 156511 - ma-, 
di-, do-, vrijdagmiddag en woensdagmorgen.

Humanistisch studentenraadswerk 
le semester 1982/1983.

Sinds eind augustus is Maaike van Praag 
werkzaam als humanistisch raadsvrouw. 
Binnenkort zullen we via Observant uitge
breid met haar kennismaken. Hieronder al
vast wat zakelijke informatie.
Studentenraadsvrouw:
Maaike van Praag
Centrum Tafelstraat 13
Tafelstraat 13
6211 JD Maastricht
Tel. 043-15651
B.g.g. 043-51946

Gespreksgroepen:
Geloven in mensen
Kennismaking met het humanisme

Praten naar aanleiding van artikelen uit de 
DIC-map ’Geloven in mensen. Visie, the
ma’s en praktijk van het humanisme.’ Een 
uitgave van ’de Horstink’, Amersfoort 1981. 
Frekwentie: 1 avond per week gedurende 5 
weken. Data in overleg te bepalen. Opgave 
voor 1 oktober bij Maaike van Praag, Voor 
telefoonnummer en adres zie boven.

Waarom humanistisch studentenraadswerk? 
Buitenkerkelijk zijn betekent niet automa
tisch dat je geen levensbeschouwelijke inte
resse hebt en dat je je nooit verdiept in vra
gen van persoonlijke of maatschappelijke 
aard. Daaraan probeert het studentenraads
werk tegemoet te komen. Meer duidelijkheid 
over hoe je je leven in wilt richten krijg je 
door er met anderen over te praten. Dat kan 
in een groep met medestudenten of op het 

spreekuur van de studentenraadsvrouw. De
ze aktiviteiten zullen in de toekomst nog wer
den uitgebreid en staan voor iedereen open. 
Aktiviteiten van het humanistische studen
tenraadswerk vinden plaats in het gebouw 
van de stichting ’Tafelstraat 13’, waarvan 
ook de studentenekklesia gebruik maakt. 
Voor afspraken en informatie is daar op 
maandag, dinsdag, donderdag en vrijdag
middag aanwezig: Tecla van Marrelo. Tel. 
043-15651. Op andere tijden rechtstreeks 
kontakt opnemen met studentenraadsvrouw 
Maaike van Praag. Tel. 043-51946.

Sport

Tennistoernooi RL 1982
Op zaterdag 2 oktober a.s. wordt het 5e RL- 
Tennistoernooi georganiseerd. De wedstrij
den worden gehouden op de banen van het 
Tenniscentrum Maastricht. Deelname staat 
open voor alle leden van de RL-gemeen- 
schap.
Ook de echtgeno(o)t(e), verloofde of 
vriend(in) kan inschrijven.

Kosten: voor bezitters van de deelnemers
kaart L.V.& S.: geen.
Anderen betalen: f 7,50.

Er wordt in de volgende categorieën ge
speeld:
Dames enkelspel beginners/gevorderden 
Heren enkelspel beginners/gevorderden

Bij grote deelname wordt er eerst gespeeld in 
poules.
Indien er tijd voor is wordt er ook mixed- 
dubbel gespeeld.
Inschrijven vóór zaterdag 26 september a.s. 
bij Buro L.V. & S., 
kamer 317 Hoofdgebouw.
Inschrijfformulieren worden over de Afde- 
lingen/Capaciteitsgroepen verspreid.
Renè Verster, 
Hoofd L.V. & S.
Toestel 434, Hoofdgebouw K.3.

Universiteitsraad

Vacatures in commissies 
Universiteitsraad
De universiteitsraad zoekt leden van de Uni
versitaire gemeenschap die zitting willen ne
men in een of meer commissies van de Uni
versiteitsraad.

Het betreft de commissies:
Algemeen Bestuurlijke Vraagstukken 
Ruimtelijk Beleid.

De commissies Algemeen Bestuurlijke 
Vraagstukken adviseert de Universiteitsraad 
in zaken van algemeen bestuurlijke en orga
nisatorische aard. De adviezen hebben met 
name betrekking op door de Universiteits
raad vast te stellen reglementen.
De commissies Ruimtelijk Beleid adviseert de 
Universiteitsraad inzake bouw- en huis- 
vestingsaangelegenheden die door het Colle

ge van Bestuur aan de Universiteitsraad voor 
advies worden voorgelegd.
De commissies vergadereren ± 1 Vi uur in de 
drie weken.
Degenen, die belangstelling hebben voor de
ze functies, dan wel de aandacht willen vesti
gen op kandidaten worden verzocht om zich 
vóór 18 september 1982 te melden bij het 
Presidium van de Universiteitsraad.
De waarnemend griffier is ambtshalve secre
taris van het Presidium; bij hem kunnen na
dere inlichtingen worden verkregen.
(Hoofdgebouw, kamer 205, tst. 265).

Vacatures in delegaties RL 
in Academische Raad 
en Dagelijkse Raad

De Academische Raad vormt het landelijk 
overlegorgaan van de Nederlandse Universi- 
teiten en Hogescholen. De RL is in de Acade
mische Raad vertegenwoordigd met een dele
gatie van 3 personen. Het is binnen de RL ge
bruikelijk dat naast de rector, als lid van het 
wetenschappelijk personeel, een lid van het 
niet-wetenschappelijk personeel en een stu
dent lid zijn van deze delegatie.

Per 1 september 1982 zijn de volgende plaat
sen in de delegatie vacant:
- een vast lid vanuit het niet- 
wetenschappelijk personeel
- een vast lid namens de studenten
- een plaatsvervangend lid namens de stu
denten.

Tevens is vacant in de delegatie van de Dage
lijkse Raad van de Academische Raad de 
plaats van plaatsvervangend lid. Hiervoor 
wordt gezocht naar een man of vrouw uit het 
wetenschappelijk personeel.

Naar tijdsbeslag is met deze functies gemoeid 
één volle werkdag per kwartaal.

De benoeming vindt plaats door de Universi
teitsraad, en zal gelden voor de periode 23 
september 1982 - 1 september 1983.

Degenen, die belangstelling hebben voor de
ze functies, dan wel de aandacht willen vesti
gen op kandidaten, wordt verzocht om zich 
vóór 15 sept. 1982 te melden bij de Vertrou
wenscommissie. De waarnemend griffier is 
ambtshalve secretaris van de Vertrouwens
commissie; bij hem kunnen nadere inlichtin
gen worden verkregen. (Hoofdgebouw, ka
mer 205, tst. 265).

Diversen

ABVAKABO 
ledenvergadering ABVA/KABO 
RL
Op donde’dag 16 september a.s. vindt een 
openbare ledenvergadering plaats van de 
ABVA/KABO op de RL.
Tijdens deze bijeenkomst zullen de agenda
punten van het eerstvolgende Georganiseerd 
Overleg indien besproken; tevens vindt een 
bestuursverkiezing plaats.
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De ABVA/KABO is van plan om in het ver
volg vóór iedere G.O. bijeenkomst met leden 
en andere belangstellenden te overleggen 
over de in te nemen standpunten. In de Ob
servant zal regelmatig verslag worden ge
daan.
Aan de leden zal een agenda worden toege
zonden. De vergadering duurt van 12.30- 
14.00 uur en wordt gehouden in kamer 1503 
BMC.

Niet-Universitaire Geneeswijzen

Agenda N.U.G.-lezingen
Dinsdagavond 21 september om 19.30 uur in 
de aula:
Acupunctuur en Taoïstische filosofie door 
J.P.V.M. de Jong, acupuncturist en kinder
arts te Heerlen.
Dinsdagmiddag van 16.00-17.00 uur: in- 
houdsdeskundigen-vragen-uurtje in het ka
der van het medisch blok 2.1., Embryo en 
foetus:
Mensbeeld c.q. antroposofie en embryologie 
met Jaap van der Wal, medewerker bij de ca- 
paciteitsgrep anatomie & embryologie.
Maandagavond 4 oktober om 19.30 in de 
aula:
Moderne acupunctuur (schedel-, laser-, oor- 
en elektroacupunctuur) door E.J.C.F. Col
lin, acupuncturist en fysiotherapeut.
Maandagochtend 25 oktober van 9.30 tot 
11.00 uur
dinsdagochtend 26 oktober van 9.30 tot 
11.00 uur
maandagochtend 1 november van 9.30 tot 
11.00 uur en
dinsdagochtend 2 november van 9.30 tot 
11.00 uur:
practica ’macrobiotische voedingsbereiding’ 
in de Maretak, Brusselsestraat 22/A, Maas
tricht, tel. 043-50419 door Joost Los. Per 
keer kunnen acht studenten worden ontvan
gen. De inschrijving gebeurt via de tutor.

Maandag- of dinsdagavond, 1 of 2 november 
(onder voorbehoud!) 19.30 uur in de aula: 
Macrobiotiek als voedingstherapie & gelaats- 
diagnostiek, door Alfons Zwetsloot verbon
den aan het Oost-West-Centrum in Amster
dam
Tijdstip nog onbekend:
Ayur-Veda, klassiek Indische geneeskunst 
door P. Zee, huisarts.
Maandagavond 29 november om 19.30 uur 
in de aula:
Yoga, Oosters inzicht en westers begrijpen 
door mevr. T. Boulogne, hoofddocente aan 
het Yoga Opleidingsinstituut in Den Haag.

Conferentie medische ethiek

voor studenten, afgestudeerden en geïnteres
seerden in de verpleegkunde, geneeskunde, 
tandheelkunde, fysiotherapie en farmacie.
Tijd: 8 en 9 oktober a.s. Aanvang 9 uur, slui
ting zaterdag 16 uur.
Plaats: Conferentieoord ’de Bron’ te Oud 
Leusden
Kosten: / 62,50
Aanmelden: Door overschrijven van ge
noemd bedrag op gironr 16627 van de 

P.C.A.O. t.n.v. penningmeester, Putterweg 
71, 3886 PB Garderen waarna volledig pro
gramma en syllabus van hoofdthema’s wor
den toegezonden.
Organisatie: de conferentie wordt georgani
seerd door een werkgroep van vertegenwoor
digers van de Prot. Christ. Artsen Organ. 
Hosp. Christ. Fellowship, Christ. Studie 
Centrum, Centrum voor Reform. Wijsbe
geerte, Ger. Stud. Ver. Groningen, Ichthus, 
C.S.F.F.
Inlichtingen: Pr. Beatrixlaan 2, Wezep tel. 
05207-1933 b.g.g. 1207.

Europees instituut 
voor Bestuurskunde

Het Europees Instituut voor Bestuurskunde, 
gevestigd in de schaduw van de O.L. Vrou- 
webasiliek, beoogt in een drietal behoeften te 
voorzien:
- de vraag naar scholing op hoog niveau op 
het veelomvattende gebied van nationale en 
internationale bestuurswetenschappen;
- de groeiende behoefte aan gedegen onder
zoek naar beleidsvoering en besluitvormings
processen en
- tenslotte wenst het te voorzien in de func
tie van informatiecentrum over bestuurskun
dige aangelegenheden op Europees niveau, 
met gebruikmaking van de meest geavanceer
de technieken.
Bij de Dienst Voorlichting RL zijn enige fol
ders beschikbaar over aard en werkwijze van 
het Instituut.

Brochures Volwasseneneducatie 
82/83

Het Educatief Centrum Maastricht verzorgt 
in opdracht van de Commissie Volwassenen 
Educatie Maastricht een aantal brochures 
over dit thema. In deze brochures wordt een 
totaaloverzicht gegeven van wat er in Maas
tricht op dit terrein voorhanden is.
De brochures, getiteld ’Leren kan ook an
ders’ en ’Volwasseneneducatie in Maastricht 
1982/1983’, zijn bij Voorlichting ter inzage.

Wat kan het Institut Néerlandais in 
Parijs voor u doen?

Het Institut Néerlandais in Parijs bestaat 
thans meer dan 25 jaar. Het is gezamenlijk 
opgericht door de stichting Custodia en de 
Staat der Nederlanden. De activiteiten wor
den gefinancierd door de ministeries van On
derwijs en Wetenschappen, Cultuur, Recrea
tie en Maatschappelijk Werk en Buitenlandse 
Zaken. Zij bestaan voornamelijk uit lezin
gen, tentoonstellingen, concerten, colloquia, 
en onderwijs in de Nederlandse taal. Tevens 
is er een hotellerie ten behoeve van Nederlan
ders die voor wetenschappelijke, culturele of 
onderwijskundigen redenen in Parijs vertoe
ven.

Het Institut Néerlandais zou gaarne meer ac
tiviteiten ondernemen c.q. diensten bewijzen 
ten behoeve van de Nederlandse universitaire 
wereld. Ook is het wenselijk dat in universi
taire kringen meer bekendheid wordt gege

ven aan het feit dat men in Parijs over een ei
gen ’basis’ kan beschikken.
In concreto kan het Instituut Neérlandais 
aan de universitaire en wetenschappelijke 
wereld het volgende bieden:
1. Een infrastructuur voor het houden van 
wetenschappelijke bijeenkomsten, colloquia 
etc. Desgewenst kan hierbij een simultaan- 
vertalingsinstallatie worden ingeschakeld, 
waardoor het bijvoorbeeld bij Nederlands- 
Franse bijeenkomsten mogelijk wordt dat ie
der in zijn of haar eigen taal aan de discussie 
deelneemt.
2. De mogelijkheid lezingen te organiseren, 
al dan niet voor een gespecialiseerd publiek, 
vor zover deze passen in het seizoenspro- 
gramma van het Institut Néerlandais.
3. De mogelijkheid assistentie te verlenen 
voor het leggen van wetenschappelijke con
tacten in Frankrijk.
4. In het kader van de uitvoering van het 
Cultureel Verdrag tussen beide landen kan 
het instituut behulpzaam zijn bij uitwisseling 
van studenten, docenten en wetenschappe
lijke onderzoekers, een en ander in samen
werking met de Nederlandse Ambassade.
5. Werkruimte voor wetenschappelijke on
derzoekers of teams, die voor enige tijd in of 
vanuit Parijs opereren.
6. Logeermogelijkheden voor wetenschappe
lijk en onderwijspersoneel en studenten van 
Nederlandse instelling van hoger onderwijs, 
die in Parijs zijn voor onderwijskundige en 
wetenschappelijke redenen. Voor post-doc- 
torale studenten bestaat bovendien de moge
lijkheid om voor langere perioden een kamer 
te huren.

Wie meer wil weten over eventuele mogelijk
heden kan zich wenden tot:
Institut Néerlandais
121 Rue de Lille
75007 Parijs
tel. 705 85 99
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AKTIVITEITENAGENDA

'Aktiviteitenagenda’ is een rubriek voor me
dedelingen, bestemd voor een groot publiek 
binnen de universitaire gemeenschap van de 
RL. Te denken valt aan bekenmaking van 
onder andere lezingen, bijeenkomsten, pro
moties e.d.
De kopij/gegevens dienen te worden gericht 
aan de Dienst Voorlichting. De eerstvolgende 
Observant (nr. 3) verschijnt op 24 september. 
Gegevens voor dit nummer inleveren vóór 13 
september.

Donderdag 23 september
Universiteitsraad
19.30 uur, Hgb. kamer 100
info: Griffie UR, tst. 265
Donderdag 16 en vrijdag 17 september
Studieconferentie ’Eetstoornissen’ over vroe
ge diagnostiek en behandeling van Anorexia 
nervosa en aanverwante eetstoornissen.
16 september 09.30-17.00 uur en
17 september 09.00-17.00 uur in Centrum 
Cocarde, Valkenburg a/d Geul.
info: F. Hein (PHO-AF), tst. 234, b.g.g. 
232.
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Taller, 18 en 19 september

Sterk schouwburgprogramma ’82-’83

Ook op cultureel gebied heeft de 
overheid het snoeimes in de subsi- 
dietoewijzingen gezet. Er is voor 
het nieuwe seizoen beduidend 
minder geld toegekend aan de gro
te gezelschappen en de culturele 
centra. Een onlangs gehouden en
quête wees uit, dat de gemeentelij
ke schouwburgen gemiddeld zes 
procent minder geld krijgen, dat 
komt neer op ongeveer 70.000 gul
den. Wanneer men bedenkt dat het 
gesubsidieerde repertoire-toneel 
per voorstelling rond de 2.700 gul
den rekent, vrije producties tussen 
de drie- en vierduizend gulden en 
musicals zelfs 7.000 gulden, dan 
voelt men licht aan wat de subsi- 
dieverarming concreet kan bete
kenen voor het schouwburgpro
gramma.

Nadruk op Toneel
Het is verheugend dat de toneel- en 
theatergezelschappen de strijd te
gen de subsidiepot hebben durven 
aanbinden. Ze zijn niet bij de pak
ken neer gaan zitten, maar presen
teren voor het nieuwe seizoen een 
rijk en gevarieerd programma, dat 
het moderne en experimentele niet 
schuwt. Krapper in het geld is voor 
hen kennelijk het sein geweest om 
er harder tegenaan te gaan!
Het 'Cultureel Centrum Maastricht' 
(Stadsschouwburg en Staargebouw) 
presenteerde onlangs het nieuwe 
winterprogramma, en het is er ge
lukkig een dat gezien mag worden. 

Er is beslist niet alleen gekozen 
voor de grote publiekstrekkers en 
geheide hits - de 'Vrije Producties' 
-, maar de nadruk ligt, zoals het 
hoort, op het toneelwerk. Vrijwel al
le grote nationale toneelgezel
schappen zijn - vaak met nieuwe 
en gewaagde stukken - vertegen
woordigd. Het hoofdstedelijke Pu- 
bliekstheater zal het komend sei
zoen driemaal op de Maastrichtse 
planken staan met Ibsen, een mo
derne Botho Strauss-bewerking van 
'Het Spaarvarken' van Eugène Labi- 
che en een fonkelnieuw stuk van 
Ger Thijs (zelf werkzaam bij Thea
ter): 'Winkeldochters'.
Zuidelijk Toneel Globe zal met zes 
van haar zeven seizoensproducties 
in Maastricht acte de presence ge
ven, en is daarmee onbetwiste kop
loper onder de grote gezelschap
pen. Ook bij Globe oude werken: 
'Pericles' van Shakespeare en 'Drie 
Zusters' van Tsjechow in een nieuw 
jasje en tevens opvallend veel aan
dacht voor Nederlands repertoire: 
'Eczeem' is de nieuwe comedie van 
Gerardjan Reinders, en Gerrit 
Komnj schreef 'Het chemisch huwe
lijk', een klassiek drama, voor Glo
be. Nederlandse ensembles gaan 
meer en meer eigen Nederlands 
werk spelen; het lijkt erop dat de 
malaise in de nationale toneel
schrijfkunst daarmee langzaam 
overwonnen gaat worden.
Theater uit Arnhem komt vier keer 
naar Maastricht, met als voorspel

bare toppers 'De dood van een han- 
delsreiziger' - met Bernhard 
Droog in de hoofdrol, regie Jochen 
Neuhaus - van Arthur Miller en 'De 
leerschool der vrouwen' van Moliè
re. De ten onrechte door de Raad 
voor de Kunst veel gewraakte 
Haagse Comedie is slechts een
maal te gast met 'Het kind van de re
kening' van Georges Feydeau, en 
het om zijn vaak protserige en sen
sationele experimenten bekend 
staande RO-theater uit Rotterdam 
helaas geen enkele keer. Maar met 
liefst 43 geplande toneelproducties 
heeft de theaterliefhebber in Maas
tricht voor het volgend seizoen 
geen klagen. Daaronder veel klei
nere groepen als Het Trojaanse 
Paard, De Appel, Baal en nogal wat 
solotoneel - o.a. Jules Croiset met 
'Metamorfose' van Franz Kafka en 
Jan Decleir -.
Wat de Musicals betreft komt 'Ame- 
rika-Amerika’ van Jos Brink en 
Frank Sander eindelijk naar Maas
tricht afzakken. Jasperina de Jong, 
Gerard Cox en Willy van Heesvel- 
de zijn te zien in het groots opgezet
te spektakel over de befaamde ac
trice Fien de la Mar, en Annie M.G. 
Schmidt schreef de nieuwe musical 
'De dader heeft het gedaan’ met 
Conny Stuart in haar laatste grote 
rol.
Opera en operette blijven het stief
kind van de té krap behuisde Stads
schouwburg. De liefhebber moet 
genoegen nemen met vier uitvoe
ringen: Tweemaal het Limburgs 
Symfonie Orkest ('Die Zauberflöte' 
en 'Opernballj eenmaal de Hoofd
stad Operette en het Offenbach 
Theater uit Keulen.
Tenslotte is er veel ruimte gereser
veerd voor ballet- en dansuitvoerin- 
gen: Zowel met romantisch-klassie- 
ke baletten als met modern bewe
gingstheater. Daaronder Pina 
Bausch' leerlinge Susanne Linke, 
het 'Koninklijk Ballet van Vlaande
ren’ en het befaamde 'Nederlands 
Danstheater'.

Taller
De aftrap voor het nieuwe theater
seizoen wordt verricht door de in
ternationale groep Taller (18-19 
september) met 'The Desert’, een 
Nederlandse première. Taller be
gon in 1953 in Montevideo als een 
groep schilders en beeldhouwers 
en houdt zich sinds 1971 bezig met 
multimedia. Dat is in al hun projec
ten terug te vinden. Twee jaar gele
den was Taller op de kunst 11-daag-



se in Maastricht te gast met 'De 
doorzichtige stad', een bizarre thea
ter-performance waarin architecto
nische constructies, mime, electro- 
nische muziek, tekst, en licht de toe
schouwer aanzette tot nieuwe erva
ringen en emoties. In 'De leegte',

’Het Wagentje’, Ferreri’s waanzin ten top
Op zoek naar een centraal motief 
in het inmiddels omvangrijke oeu
vre van Marco Ferreri, stuit men 
onherroepelijk op de alledaagse 
waanzin die al zijn films ventile
ren. Dat geldt vor zijn nieuwste 
’Tales of ordinary madness’, net zo 
goed als voor het beroemde epos 
’La grande bouffe’, ’Touche pas la 
femme blanche’ of ’Chiedo asilo’. 
Steeds bedient Ferreri zich van si
tuaties uit de gewone burgerman- 
maatschappij om ze vervolgens tot 
in het absurde op te blazen. Ze 
gaan een wereld op zichzelf vor
men en groeien uit tot een anar
chistische aanval op de conven
ties, normen en structuren in ons 
verburgerlijkte leefmilieu. Ferreri 
gebruikt in zijn beeldtaal niet al
tijd de fijnzinnigste methoden. Re
den waarom elke nieuwe première 
weer opgesierd wordt door heftige 
reacties en kritiek van fatsoenja- 
gers, maar natuurlijk ook door pu
bliciteit.

'Het Wagentje' (El Cochecito) - die 
het Filmhuis van 16 tot en met 21 
september vertoont - is de derde 
lange speelfilm van Ferreri en da

'De woestijn' zullen bestaande 
teksten van Shakespeare, Joyce, 
Seneca en Goethe en muziek van 
Schonberg, Gounod, Verdi, Purcell 
en Ellington naast visuele effecten 
sfeerbepalend werken.
JM 

teert uit 1960. Een kluchtige film met 
veel macabere trekjes in ’bunue- 
laanse’ stijl, in nogal wat opzichten 
subtieler dan zijn latere werken.
Don Anselmo is een gepensioneer
de man die bij zijn zoon en diens fa
milie inwoont. Zijn grote vriend is 
Don Lucas, die slecht ter been is en 
over een invalidenwagentje be
schikt. Met dat wagentje trekken de 
twee er veel op uit. Don Anselmo 
realiseert zich meer en meer dat 
een invalidenwagentje het toppunt 
van onafhankelijk vervoer is, en 
stelt alles in het werk om er ook een 
te bemachtigen. Zijn omgeving rea
geert echer onbarmhartig, hautain 
en wreed op dit verlangen en Don 
Anselmo ziet uiteindelijk geen an
dere mogelijkheid dan zijn zoon en 
familie te vergiftigen en koopt met 
hun geld een karretje.
Dit ijzersterke gegeven, gebaseerd 
op een Spaanse roman van Rafael 
Azcona, gebruikt Ferreri om de kij
ker een spiegel voor te houden van 
de omgang met ouderen, maar ook 
van de kleinburgerlijkheid, sluw
heid en genegenheid in het spanje 
van Franco. Een aardige zwarte co- 
medie. JM

Agenda

Stadsschouwburg

Zaterdag 18 en zondag 19 septem
ber om 20.00 uur: ’Taller’ met 'The 
Desert'.

Filmhuis Maastricht

Tot en met woensdag 15 september 
om 20.00 en 22.30 uur: 'Die bleierne 
Zeit’ van Margarethe von Trotta.
Donderdag 16 tot en met zondag 19 
september 3om 20.00 uur: 'Kwai- 
dan’ van Masaki Kobayashi.
Donderdag 16 tot en met zondag 19 
september om 22.30 uur, maandag 
20 en dinsdag 21 september om 
20.00 uur: ’Het wagentje’ van Marco 
Ferreri.
Woensdag 22 september om 20.00 
uur: 'Wahle das Leben’ van Erwin 
Leiser in het kader van de Vredes- 
week.
Donderdag 23 tot en met zondag 26 
september om 20.00 uur: 'Wegge- 
hen um anzukommen' van Alexan
dra von Grote. Om 22.30 uur: 
’Schwestern oder die Balance des 
Glücks’ van Margarethe von Trotta.

Openlucht museum 
Bokrijk, Genk

Tot en met 17 oktober: Gelegen- 
heidstentoonstelling over ’bier’.

Museum van Bommel- 
van Dam, Venlo

Tot 1 november: Tentoonstelling ’20 
Jaar Nieuwe Realisten’.
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Droogje
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Tot de diskussies die de universiteit 
jaren zeventig in Nederland heb
ben gemarkeerd, behoort ongetwij
feld die over de koffievoorziening. 
Hier werd de gratis koffieronde af
geschaft, daar de koffiejuffrouw, 
hier steeg de prijs van vijftien tot vij
fentwintig cent per kopje, daar wer
den kopjes vervangen door plastic 
bekertjes of werd het gebruik van 
privé zetapparatuur met verfoeilij
ke dwangmiddelen de kop inge
drukt. Stuk voor stuk ingrepen die 
goed waren voor enorme opschud
ding en gekaderde berichten in de 
kranten.
En dan nu de jaren tachtig. De sfeer 
wordt grimmiger. Bezuinigingen, 
ontslagen, kopzorgen. Koffie is niet 
sterk genoeg meer, alkohol is in. 
Het begint in Rotterdam. Niet dat er 
zoveel gedronken wordt aan de Er- 
asmusuniversiteit, maar mensen 
met een vooruitziende blik begin
nen te steigeren tegen de verkoop 
van sherry en pils tijdens de werku
ren. Om de zaak te dramatiseren 
wordt zelfs beweerd dat in het Aka- 
demisch Ziekenhuis Dijkzicht per
soneel rondloopt met een kegel. 
Dat kan natuurlijk niet, vindt het uni
versiteitsbestuur en met ingang van 
1 september worden de sherrybars 
drooggelegd tot half vijf 's middags. 
Tot die tijd moet men het in Rotter
dam zien te stellen met fris, soft ice, 
milkshakes of gewoon koffie met 
een fijn koekje, meldt het universi
teitsblad Quod Novum.
De jacht op het alkoholgebruik 
door mensen die zich met de ge
zondheid of ander welzijn van de 
medemens bezighouden is ook 
overgewaaid naar Maastricht, uit
gerekend de plaats waar een half 
jaar geleden meneer Knipschild het 
matig gebruik van alkohol als een 
weldaad voor de mensheid kon 
aanbevelen. In het Annadalblad 
werd breed uitgemeten hoe socio
loog Rob Vastbinder van het Lim
burgs Consultatiebureau voor Alco
hol en Drugs bezwaar aantekende 
tegen de al te gemakkelijke ver
strekking van alkohol in het Anna- 
dalziekenhuis. Er is een bar voor 
patiënten ingericht in de hal en voor 
de personeelsleden is er zelfs een 
kompleet bruin café naast het per- 
soneelsrestaurant in de Ark. Ook 
andere ziekenhuizen in de buurt 
zijn nogal gemakkelijk in het ver
strekken van alkohol aan wie erom 
vraagt, ontdekte het Annadalblad. 

Dat gebeurt dan met het argument 
dat openlijke verstrekking nog al
tijd het beste controlemiddel is. Het 
verbod heeft eerder een averechts 
effekt en bovendien zijn patiënten 
mondig genoeg om zelf uit te kun
nen maken hoeveel pils ze op een 
dag naar binnen werken. Dat ziet 
de CAD-medewerker ook wel in, 
maar hij vindt toch dat er nog een 
groot verschil is tussen verbieden 
en aanbieden. Een te grote toleran
tie verlegt de normen en waarden 
en dat mag nou juist niet gebeuren 
in een ziekenhuis, vindt hij.

Natje
En de universiteit dan? Houdt men 
daar ook rekening met het feit dat 
het nuttigen van een paar pilsjes 
per dag tot de goede Limburgse 
gewoonten behoort, zoals de direk- 
teur an een Heerlense kliniek de al- 
koholverkoop in zijn bedrijf verde
digde? Tot nu toe is in het Hoofdge
bouw de hele dag door pils ver
krijgbaar. De bar van het Trefcen
trum is geopend van neen tot half 
twaalf en van drie tot kwart over 
vijf, en wie buiten die uren een on
weerstaanbare dorst heeft kan zeer 
diskreet terecht bij de limonadeau- 
tomaat in de gang van het restau
rant. Wie ëbn gulden in de gleuf 
stopt kan uit een van de onderste 
twee vakjes een heerlijk koel blikje 
Gulpen trekken. In het BMC, waar 
de kantineteugels strak in handen 
gehouden worden geldt een ande
re regeling: daar is verkoop van al
kohol taboe.
Voor het geval dat een bestuurder 
die dit leest het harnas aantrekt om 
ten strijde te trekken, zij gezegd dat 
er weinig eer te behalen valt aan 
een drooglegging zoals in Rotter
dam. Volgens Huub Vrancken, de 
barkeeper, worden per week niet 
meer dan vier of vijf kratjes omge
zet en 'n enkele fles sherry. Uit de 
automaat 
meer 
week.
ders’, 
er na 
geld bij elkaar gelegd en dan werd 
er stevig doorgedronken, maar die 
groep is al twee jaar geleden af
gestudeerd.’ Personeelsleden laten 
het glas netjes staan en houden het 
op koffie en thee.
Geen enkele reden dus om te bar 
te sluiten, zou je zeggen. Toch gaat 
dat eind dit jaar gebeuren. Dan ko
men er fris- en koffieautomaten voor 
in de plaats. Uit bezuinigingsover- 

verdwijnen zelfs niet 
dan vier blikjes bier per 

’Vroeger was dat wel an- 
zegt Vrancken, 'Toen werd 
afloop van ieder blok alle

wegingen. Op 1 december wordt 
namelijk het eerste Randwyck-ge- 
bouw in gebruik genomen. Voor de 
kantine daar mag geen nieuw per
soneel worden aangetrokken, dus 
moet de bemanning komen uit een 
herverdeling van het personeel. De 
bar verdwijnt dan als minst urgente 
voorziening. Maar die kleine limo- 
nadeautomaat met die blikjes Gul
pen blijft . . .

Duur
Het mes dat minister Deetman op 
de tafel heeft gelegd, gaat de ko
mende jaren flink snijden in het uni
versitaire vlees, zal de oplettende 
lezer op pagina 3 van dit blad heb
ben gezien. Een van de hoeken 
waar de klappen vallen, is die van 
de studentenvoorzieningen. De bij
drage die het ministerie bij de fi
nanciering van het WO berekent 
moet van 73 naar 55 gulden per stu
dent worden teruggebracht en bo
vendien krijgen de mensen en kan
tines vijf miljoen gulden minder om 
hun tekorten te dekken. Het nieuwe 
normbedrag baseert de minister op 
een onderzoek van de Algemene 
Rekenkamer, waarbij erg grote 
verschillen zijn gekonstateerd in de 
bedragen die de universiteiten aan 
studentenvoorzieningen uitgeven. 
Het landelijk gemiddelde lag in 
1979 op 431 gulden. Twee instellin
gen staken daar torenhoog boven 
uit: Twente met 2179 gulden en 
Maastricht, met 1427 gulden. Dat 
komt omdat in Twente de kosten 
van de campus in de studenten
voorzieningen worden doorbere
kend en voor Maastricht gold in 
1979 dat er wel voorzieningen wa
ren, maar nog bijna geen studen
ten. Vandaar ook dat de RL per stu
dent tien keer zoveel personeels
kosten voor studentenvoorzienin
gen had, dan de gemiddelde instel
ling. Toch is het maar een schijntje 
wat Maastricht absoluut gezien uit
geeft aan dit soort voorzieningen. Er 
hoeft geen dekaan, geen studente
narts of -psycholoog betaald te wor
den, geen sporthal of mensa. En 
toch vindt de Rekenkamer dat er in 
Maastricht wat te halen valt. Zo 
vindt zij het uit den boze dat er een 
medewerker voor studentenhuis
vesting op de loonlijst zou komen 
staan (de U-raad heeft die plaats 
overigens geblokkeerd) of dat de 
universiteit meebetaalt aan de 
creatieve en culturele vorming van 
de student.
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